
ADANA SANAYİ ODASI DERGİSİ2025  SAYI: 29

kobiler için dijital 
gelecek şekilleniyor

ÇÜ ve ADASO iş birliğiyle yürütülen 3+1 
İşletmede Mesleki Eğitim Protokolü 
kapsamında, 67 firmayla yapılan anlaşma 
sayesinde öğrenciler deneyim kazanacak. 

adana'nIn iHracatI  
3 kItada gÜçleniyor

işletMede MeSleki eĞitiM 
ProtokolÜ genişletildi

ak Parti adana il başkanI 
daĞlI’ya “HayIrlI olSUn” 

2024 yılında  3 milyar 45 milyon dolar 
ihracat gerçekleştiren Adana; Avrupa, 
Afrika ve Amerika kıtalarında ihracat 
hacminde güçlü artışlara imza attı.

ADASO yöneticileri, AK Parti Adana 8. 
Olağan İl Kongresi’nde İl Başkanı seçilen 
Tamer Dağlı’yı ziyaret ederek “Hayırlı 
olsun” temennisinde bulundu.

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’nin (TOBB) himayesinde Akıllı KOBİ Platformu’nun 
öncülüğünde Adana Sanayi Kampüsü’nde düzenlenen Akıllı KOBİ Adana Dijital Dönüşüm 

Konferansı’nda teknoloji devleri e-ticaret, veri analitiği, bulut bilişim ve siber güvenlik gibi 
alanlarda örnek uygulamaları paylaştı. 
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  BAŞKANLAR

Sürdürülebilir büyümede öncü şehir: Adana

İSRAFİL UÇURUM
Adana Sanayi Odası Meclis Başkanı

MECLİS BAŞKANINDAN

Değerli Okurumuz;

A dana Sanayi Odası 
olarak, geçmişten 
gelen tecrübemiz 

ve geleceğe duyduğumuz 
güvenle Adana’nın 
ekonomik gücünü artırmak 
için durmaksızın çalışıyoruz. 
Şehrimiz, genç ve dinamik 
iş gücü, stratejik konumu, 
gelişmiş lojistik ağları ve 
sağlam sanayi altyapısıyla 
Türkiye ekonomisinin itici 
gücü olmaya devam ediyor. 
Nitekim 2024 yılı, Adana'nın 
ekonomik gücünü ve küresel 
ticaretteki rolünü bir kez 
daha kanıtladığı bir yıl oldu. 
Şehrimiz, 3 milyar 45 milyon 
dolarlık ihracatla önemli 
bir başarıya imza attı. Bu 
başarıda emeği geçen tüm 
sanayicilerimizi yürekten 
tebrik ediyor, başarılarının 
artarak devam etmesini 
diliyorum. Adana'nın 
üretim ve ihracat üssü 
olarak gücünü artırmak, 
rekabetçi ve sürdürülebilir 
büyümesini sürdürmek 

en büyük hedefimiz. Bu 
hedef doğrultusunda, 
Adana’ya ek olarak 5 
yeni organize sanayi 
bölgesi ve bir dizi küçük 
sanayi sitesinin kurulması 
için çalışmalarımıza hız 
kesmeden kamu ve yerel 
yönetimlerle iş birliği 
yaparak devam ediyoruz. 
Altyapı yatırımları, 
sanayi bölgelerinin 
modernizasyonu ve lojistik 
ağların güçlendirilmesi 
gibi projelerle, Adana’nın 
rekabet gücünü artırmayı 
amaçlıyoruz. Bu yatırımlar, 
hem yerel ekonomiyi 
canlandıracak hem de 
uluslararası pazarda 
Adana'nın konumunu 
güçlendirecek.
Meclisimiz, Yönetim 
Kurulumuz ve çalışma 
arkadaşlarımızla birlikte 
2024 yılında bölge 
sanayimizin gelişimi 
için birçok önemli 
kararı başarıyla aldık ve 
uyguladık. Sanayicilerimizin 
ihtiyaçlarını dinleyerek, 

çözüm odaklı yaklaşımlar 
benimsedik. Kamu ve yerel 
yönetimlerle kurduğumuz 
güçlü iş birlikleri sayesinde 
sanayi altyapısını 
güçlendirdik ve yatırım 
ortamını iyileştirdik. 
Sanayimizin rekabetçiliği 
ve küresel piyasalarda 
daha güçlü bir konum 
elde etmek için yalın 
dönüşüm odağında yeşil 
dönüşümü ve dijitalleşmeyi 
sadece bir tercih değil, 
zorunluluk olarak 
görüyoruz. Bu doğrultuda, 
faaliyete aldığımız 
Sanayi Kampüsümüzde 
sanayicilerimizin dönüşüm 
süreçlerini destekleyerek, 
verimliliklerini artırmayı 
amaçlıyoruz. Sanayi 
Kampüsümüzde sunulan 
çözümler, işletmelerin 
verimliliğini artırırken aynı 
zamanda sürdürülebilir 
büyümeyi destekliyor. 
İklim değişikliği ve doğal 
kaynakların tükenmesi 
gibi küresel sorunlarla 
mücadelede, yeşil ekonomi 

anlayışı büyük önem 
taşıyor. Bu bağlamda, 
enerji verimliliğini artıran 
teknolojilere yatırım 
yaparak, karbon ayak 
izini azaltan üretim 
süreçlerini teşvik 
edeceğiz. Yenilenebilir 
enerji kaynaklarının 
kullanımını artırarak, 
hem çevreyi koruyan hem 
de maliyetleri düşüren 
çözümler sunacağız. Yeşil 
ekonomiye geçişte öncü 
olmak, gelecek nesillere 
daha yaşanabilir bir dünya 
bırakmak adına büyük önem 
taşıyor. Bu bilinçle, çevre 
dostu üretim yöntemlerini 
yaygınlaştırmak için 
sanayicilerimize eğitim 
ve danışmanlık hizmetleri 
sunacağız. Döngüsel 
ekonomi modelini 
benimseyerek, atıkların 
geri dönüştürülmesini ve 
yeniden kullanımını teşvik 
edeceğiz. Böylece hem 
doğal kaynakları koruyacak 
hem de ekonomik verimliliği 
artıracağız.
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Dijitalleşmede sanayicilerimizin yanındayız

ZEKİ KIvANÇ
Adana Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 

BAŞKANDAN

Değerli Okurumuz; Kampüsü’nde düzenlenen 
“Akıllı KOBİ” etkinliği de 
bu dönüşümün önemini bir 
kez daha gözler önüne serdi. 
Etkinlik, dijital dönüşümün 
artık sadece bir seçenek 
değil, bir gereklilik hâline 
geldiğini açıkça ortaya 
koydu. Ancak dijitalleşme 
süreci dikkatli ve stratejik bir 
şekilde yönetilmelidir. Her 
yeni teknolojiyi sorgusuz 
sualsiz kabul etmek yerine, 
işletmelerimizin altyapılarını 
ve iş süreçlerini gözden 
geçirmemiz, yalnızca 
gereksiz süreçleri ortadan 
kaldırmakla kalmayıp, aynı 
zamanda verimliliğimizi 
artırmak adına akılcı 
adımlar atmamızı 
gerektiriyor. Dijitalleşme, 
doğru planlamayla başarıya 
ulaşabilir. İşte bu noktada, 
Adana’mıza kazandırdığımız 
Sanayi Kampüsümüz 
devreye giriyor. Burada  
yer alan, Yetkinlik ve 
Dijital Dönüşüm Merkezi 
(Model Fabrika), Enerji 
Verimliliği Danışmanlık 

D ijitalleşme, 
günümüz iş 
dünyasının 

kaçınılmaz bir gerçeği hâline 
gelmiştir. Bu dönüşüm, 
yalnızca büyük işletmeleri 
değil, tüm KOBİ’leri de 
kapsamaktadır.
Dijitalleşme, üretim 
süreçlerinden müşteri 
ilişkilerine, pazarlama 
stratejilerinden finansal 
yönetimlere kadar geniş 
bir yelpazede etkisini 
gösteriyor. Bu dönüşüm, 
şirketlerin gelecekteki 
sürdürülebilirliklerini 
sağlamak ve ekonominin 
dinamiklerine uyum 
göstermek açısından çok 
önemli bir rol oynamaktadır. 
Adana, sanayisinin gücü 
ve potansiyeli ile dijital 
dönüşüm yolunda önemli 
adımlar atmaktadır. Türkiye 
Odalar ve Borsalar Birliği 
(TOBB) himayesinde, 
Oda ve Borsalarımızın iş 
birliğinde, Adana Sanayi 

Merkezi, Mesleki Gelişim 
ve Belgelendirme Merkezi, 
Sürdürülebilirlik Merkezi 
ve Yenilik Merkezleri, 
dijitalleşme sürecinin 
öncesinde sanayicimizin 
verimliliğini artırmaya 
yönelik çok değerli 
çalışmalar yürütüyor. 
Bu merkezlerde verilen 
eğitimler ve danışmanlık 
hizmetleri, firmaların 
üretim süreçlerini optimize 
etmelerine, mevcut 
makine parklarıyla dahi 
verimliliklerini artırmalarına 
olanak tanıyor. Ayrıca, 
bu sayede firmalarımız, 
israfı azaltarak üretim 
verimliliklerini en az yüzde 
10-20 oranında artırabiliyor.
Adana Sanayi Kampüsü 
bünyesindeki yer alan 
Model Fabrika'da yürütülen 
çalışmalarla işletmelerimize 
yıllık 346 milyon TL’lik bir 
iyileştirme sağlanmıştır. 
Çukurova Enerji Verimliliği 
Merkezimiz aracılığıyla, 
sadece 12 firmada 138 
milyon TL’nin üzerinde 

enerji tasarrufu tespit  
edilmiştir. Sürdürülebilirlik 
Merkezimiz tarafından 
50 firmaya özel yeşil yol 
haritaları hazırlanmış ve 
1.150’den fazla laboratuvar 
analizi gerçekleştirilmiştir. 
Özellikle yeşil dönüşüm 
alanında gerçekleştirdiğimiz 
çalışmalarda, 
sanayicilerimize birçok 
önemli başlıkta katkı 
sağladık ve sağlamaya da 
devam ediyoruz.
Adana Sanayi 
Kampüsümüz, dijitalleşme 
ve yeşil dönüşüm 
süreçlerinin başarıyla 
yürütülmesi için 
sanayicimizin yanında 
olmaya, onlara bilgi, 
teknoloji ve deneyim 
sunmaya devam edecektir. 
Bu merkezlerimiz 
sanayicilerimize yol 
gösterici olmanın 
yanı sıra, Adana’mızın 
sanayi altyapısının daha 
sürdürülebilir ve daha 
verimli hâle gelmesine  
katkı sunacaktır.
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Adana, 2024 yılında ihracatını bir önceki yıla göre yüzde 5 artırarak 3 milyar 
45 milyon dolara çıkarırken özellikle kimya, tekstil ve gıda sektörleriyle küresel 

pazarlarda güçlü bir performans sergiledi. Küresel arenada en güçlü performansı 
ABD, Irak ve İspanya pazarlarında gösteren Adana; Avrupa, Afrika ve Amerika 

kıtalarında ihracat hacminde güçlü artışlara imza attı.

ADANA; AVRUPA, AFRİKA VE AMERİKA 
KITALARINDA GÜÇLENİYOR

bir yelpazede önemli miktarda üretimi 
ile Türkiye’nin ikinci büyük bölgesel 
yatırım ve üretim merkezine dönüşmeye 
başlayan Adana’nın 2024 yılındaki 
ihracatını kimya, tekstil, hububat ve 
bakliyat sektörleri sırtladı. 100 milyon 
doların üzerinde ihracat gerçekleştiren 
diğer sektörler ise otomotiv, hazır 
giyim, yaş meyve sebze, su ürünleri ve 
hayvansal mamuller, mobilya, makine 
ve aksamları ile çelik oldu. 
 
KİMYA SEKTÖRÜNDE YÜZDE 5,6 
ARTIŞLA 593,6 MİLYON DOLAR 
DEĞERE ULAŞILDI
Adana’nın ihracat performansında 
kimyevi maddeler ve mamulleri yüzde 
5,6 artış ve 593,6 milyon dolar değer ile 
birinci sırada, tekstil ve hammaddeleri 
yüzde 2,3 artışla 521,4 milyon dolar 
değer ile ikinci sırada, yüzde 2,4 
düşüş ve 379,5 milyon dolar değer 
ile hububat, bakliyat, yağlı tohumlar 
ve mamulleri üçüncü sırada yer aldı. 
Adana’nın ihracat hacminde en yüksek 
performansı yakaladığı sektörler ise 
madencilik, otomotiv ve iklimlendirme 

K öklü sanayi geçmişi, güçlü 
üretim kapasitesi ve dinamik 
iş ortamıyla Türkiye’nin 

kalkınmasında lokomotif rol oynayan 
şehirler arasında yer alan Adana, 2024 
yılında bir önceki yıla göre yüzde 5 
artışla 3 milyar 45 milyon dolar ihracat 
gerçekleştirirken Avrupa, Afrika ve 
Amerika kıtalarında ihracat hacminde 
güçlü artışlara imza attı. İleri teknolojiye 
dayalı üretim tesisleri, nitelikli iş gücü, 
stratejik konumu, sosyal-kültürel 
imkânları ve lojistik altyapısıyla hem 
bölgesel hem de ulusal ekonomiye 
önemli katkılar sağlayan Adana, küresel 
arenada en güçlü performansı ABD, 
Irak ve İspanya pazarlarında sergilerken 
ihracat hacmi artışlarında yıldız pazarlar 
Mısır, Libya ve ABD oldu. 
 
İHRACATI KİMYA, TEKSTİL, 
HUBUBAT VE BAKLİYAT 
SEKTÖRLERİ SIRTLADI
Tarım ve tarıma dayalı sanayinin 
yanında otomotivden tekstile, 
makineden gıda ürünlerine, kimya ve 
plastikten hazır giyime kadar çok geniş 

sanayisi oldu. Çukurova’nın metropol 
şehri, madencilik ürünlerinde yüzde 
64,9 artışla 18,7 milyon dolar, otomotiv 
endüstrisinde yüzde 50,4 artışla 
334,3 milyon dolar ve iklimlendirme 
sanayisinde yüzde 27,1 artışla 92,7 
milyon dolar ihracata imza attı. 
 
ADANA, İHRACAT HACMİNDE EN 
GÜÇLÜ PERFORMANSI MISIR’DA 
SERGİLEDİ
Küresel arenada 170 ülke ve bölgeye 
ihracat gerçekleştiren Adana'nın en 
fazla dış satım yaptığı ülkeler listesinde 
ABD, Irak ve İspanya ilk üçte yer aldı. 
Adana, ABD’ye yüzde 60,4 artışla 270,3 
milyon dolar, Irak’a yüzde 7,6 düşüşle 
266,1 milyon dolar ve İspanya’ya yüzde 
6,4 düşüşle 191,1 milyon dolar ihracat 
gerçekleştirdi. Adana’nın dış satım 
hacminde anlamlı artışlar kaydettiği 
ülkeler incelendiğinde lider pazarlar 
arasında Mısır, Libya ve ABD öne 
çıktı. Adana, Mısır pazarında yüzde 
85,3 artışla 57,5 milyon dolar, Libya 
pazarında yüzde 65,1 artışla 44,6 
milyon dolar ve ABD pazarında yüzde 

 HABER 
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Ancak bu rakam bizim için bir hedef 
değil, yeni başarılar için bir basamaktır. 
Önümüzdeki süreçte Adana’nın 
ihracatını çok daha yukarılara 
taşıyacak potansiyele sahip olduğuna 
inanıyorum.” diye konuştu. 
 
“YENİ YATIRIM ALANLARINI 
SANAYİCİLERİN HİZMETİNE 
SUNUYORUZ”
Adana’da 6 farklı bölgede toplam 
128 bin dekarı aşkın yeni yatırım 
alanını, valilik, belediyeler, oda, borsa, 
OSB’ler ve sivil toplum kuruluşları iş 
birliğiyle sanayicilerin hizmetine sunma 
gayretinde olduklarını ifade eden 
Kıvanç, bu alanların yeni yatırımlara 
ev sahipliği yaparak Adana’nın 

60,4 artışla 270,3 milyon dolar ihracat 
değerine ulaştı. En fazla ihracat yapan 
iller listesinde 13’üncü sırada bulunan 
Adana’nın dış satım hacminde anlamlı 
artışlar kaydettiği diğer ülkeler listesinde 
Romanya, Hollanda, Portekiz, Fransa, 
Ukrayna ve Birleşik Krallık yer aldı.  
 
2025 YILI REKORLA BAŞLADI
Türkiye’nin dış ticaretinde önemli bir 
lojistik ve üretim merkezi olarak öne 
çıkan Adana, 2025 yılına rekor ihracat 
performansıyla başladı. Adana, yılın 
ilk ayında geçen yılın aynı dönemine 
göre yüzde 12,4 artışla 265 milyon 944 
bin dolar ihracat gerçekleştirdi. Adana, 
tekstil ve hammaddeleri sektöründe 
yüzde 10,4 artışla 42 milyon 435 bin 
dolar, hububat, bakliyat, yağlı tohumlar 
ve mamulleri sektöründe yüzde 5,4 
düşüşle 35 milyon 594 bin dolar ihracata 
imza attı. Ocak ayında 188 ülkeye dış 
satım yapan Adana, en yüksek değerlere 
ABD, Irak ve İspanya pazarlarında 
ulaştı. Adana, söz konusu dönemde 
ABD’ye 24 milyon 431 bin dolar, Irak’a 
17 milyon 380 bin dolar, İspanya’ya 
15 milyon 605 bin dolar ihracat 
gerçekleştirdi.  
 
“3 MİLYAR DOLARI AŞAN 
İHRACAT HEDEF DEĞİL, 
YENİ BAŞARILAR İÇİN BİR 
BASAMAKTIR”
ADASO Başkanı Zeki Kıvanç, 3 milyar 
doları aşan ihracat performansının 
hedef değil, yeni başarılar için basamak 
olduğunu belirtti. Başkan Zeki Kıvanç, 
“2023’te 2 milyar 901 milyon dolarlık 
ihracat gerçekleştiren Adana’mız 2024 
yılında 3 milyar 45 milyon dolara 
ulaştı. Bu başarı, şehrimizin üretim 
kapasitesini artırmak için yürütülen 
yoğun çalışmaların ve sanayicilerimizin 
azimli gayretlerinin bir sonucudur. 

ekonomik potansiyelini daha da 
artıracağını belirtti. Kıvanç, “Ceyhan 
Enerji İhtisas Endüstri Bölgesi, Kimya 
İhtisas OSB, Tarıma Dayalı Sera İhtisas 
OSB ve Su Ürünleri İhtisas OSB gibi 
projelerle Adana’nın sanayi üretim 
kapasitesini artırmayı hedefliyoruz. Bu 
projeler Adana’nın Türkiye’nin ikinci 
büyük sanayi merkezi olma hedefine  
yaklaşmasını sağlayacaktır.” dedi. 
 
“KONTEYNER LİMANI, LOJİSTİK 
GÜCÜMÜZÜ KATLAYACAK”
Kıvanç, Adana’nın lojistik gücünü 
katlayacak projelere de değinerek, 
Türkiye’nin 12 milyon TEU olan 
tüm liman kapasitesine eşdeğer bir 
kapasitede planlanan Adana Ana 
Konteyner Limanı’nın şehrin ticaret 
potansiyelini maksimum seviyeye 
taşıyacağını belirtti. Kıvanç, bu limanın 
Adana’nın uluslararası ticaret ağlarının 
kalbinde yer almasını sağlayarak küresel 
rekabet gücünü artıracağını söyledi.
Sanayi, tarım, lojistik ve enerji gibi 
alanlarda güçlü altyapıya sahip olan 
Adana’nın, Türkiye’nin sanayileşme 
yolculuğunda önemli bir mihenk taşı 
olduğunu vurgulayan Başkan Zeki 
Kıvanç, “Bereketli Çukurova’nın 
gücüyle büyüyen sanayimiz, dinamik 
yapısı, üretkenliği ve yenilikçiliğiyle 
ülkemizin ekonomik geleceğine yön 
vermeye devam edecektir. Elde edilen 
başarıda emeği geçen tüm sanayicilere 
ve çalışanlara teşekkür ediyoruz.” 
ifadelerini kullandı.

ADASO Yönetim Kurulu  
Başkanı Zeki Kıvanç
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CEYHAN OSB’DE ALTYAPI VE YATIRIM 
SÜREÇLERİ HIZLANIYOR
A dana’nın sanayi 

ve ekonomi 
alanındaki en 

önemli projelerinden biri 
olan Ceyhan Organize 
Sanayi Bölgesi (Ceyhan 
OSB) ile ilgili değerlendirme 
toplantısı, Sanayi ve 
Teknoloji Bakan Yardımcısı 
Oruç Baba İnan'ın ve 
Adana Valisi Yavuz Selim 
Köşger’in başkanlığında 
gerçekleştirildi.
Adana Valiliği Makam 
Toplantı Salonu’nda 
düzenlenen toplantıya, 
Sanayi Bölgeleri Genel 
Müdürü Abdurrahman 
Aydın, Sarıçam Kaymakamı 
Murtaza Dayanç, Adana 
Sanayi Odası (ADASO) 
Meclis Başkanı İsrafil 

Uçurum, ADASO Yönetim 
Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç 
ve ilgili kurum temsilcileri 
katıldı. Toplantıda 
değerlendirmelerde 
bulunan Sanayi ve Teknoloji 
Bakan Yardımcısı Oruç 
Baba İnan, Ceyhan 
OSB’nin ülke sanayisine 
sağlayacağı katkılara 
vurgu yaparak, sanayi 
bölgelerinin gelişiminin 
Türkiye ekonomisi için 
taşıdığı stratejik önemi 
dile getirdi. Altyapı ve 
üstyapı çalışmalarının 
hızlandırılması, 
yatırımcıların teşvik 
edilmesi ve bölgenin 
tam kapasite ile faaliyete 
geçirilmesi için bakanlık 
olarak gerekli desteklerin 

atılması gereken adımları 
değerlendirdi.
Toplantı, Bakan Yardımcısı 
İnan’ın sanayi bölgelerine 
yönelik destek vurgusunun 
ardından, altyapı ve 
üstyapı projelerinin gözden 
geçirilmesi ve ortak bir yol 
haritasının belirlenmesiyle 
sona erdi.

sağlanacağı mesajını verdi.
Görüş alışverişiyle devam 
eden toplantıda, Ceyhan 
OSB’nin mevcut durumu, 
sanayicilerin ihtiyaçları ve 
bölgedeki yatırım fırsatları 
detaylı bir şekilde ele 
alındı. Katılımcılar, sanayi 
bölgesinin tam anlamıyla 
faaliyete geçmesi için 

ADASO'da plastik sektöründe yeşil dönüşüm konuşuldu
Adana Sanayi Odası 
(ADASO) ve Türk Plastik 
Sanayicileri Araştırma 
Geliştime ve Eğitim Vakfı 
(PAGEV) iş birliğiyle 
"Türkiye'nin Küresel Merkez 
Hâline Getirilmesi" konulu 
toplantı gerçekleştirildi.
Etkinliğe, ADASO Başkanı 
Zeki Kıvanç, TOBB Plastik, 
Kauçuk, Kompozit Sanayi 
Meclisi Başkanı ve PAGEV 
Başkanı Yavuz Eroğlu ile 
plastik sektörü temsilcileri 
katıldı. Toplantının 
açılışında konuşan ADASO 
Başkanı Zeki Kıvanç, yeşil 
dönüşümün sanayide 
rekabeti belirleyen en 
önemli unsurlardan biri 
hâline geldiğine vurgu yaptı. 
Kıvanç, "Dünya genelinde 
sürdürülebilirlik kavramı 
giderek daha fazla önem 
kazanmaktadır. Plastik 
sektörü bu dönüşümün 

en kritik noktalarından 
biri. Atık yönetimi ve geri 
dönüşüm süreçleri, hem 
çevresel sorumluluklarımızı 
yerine getirmemiz hem de 
küresel değer zincirlerinde 
güçlü bir konum elde 
etmemiz için büyük önem 
taşıyor. Plastik atıkların 
geri kazanımı yalnızca 
çevresel etkileri azaltmakla 
kalmıyor, aynı zamanda 
sektörün hammadde 

bağımlılığını da azaltarak 
ekonomik sürdürülebilirliği 
destekliyor. Avrupa Yeşil 
Mutabakatı gibi uluslararası 
düzenlemeler karşısında 
rekabet gücümüzü 
koruyabilmek için döngüsel 
ekonomiyi  benimsememiz 
gerekiyor." dedi. 
PAGEV Başkanı Yavuz 
Eroğlu ise plastik 
sektöründeki geri dönüşüm 
ve sürdürülebilirlik 

uygulamalarının 
önemine dikkat çekti. 
Eroğlu,"Sanayicilerimizle 
bir araya gelerek, yeşil 
dönüşüm ve geri dönüşüm 
konularını ele almaktan 
büyük memnuniyet 
duyuyoruz. Adana plastik 
geri dönüşümünde önemli 
bir konuma sahip. Hem 
mekanik geri dönüşüm hem 
biyoplastik üretimi hem 
de kimyasal geri dönüşüm 
konusunda öncü firmalar 
bulunuyor. Bu etkinliğin, 
plastik sektörünün 
sürdürülebilir bir geleceğe 
taşınması adına önemli 
kazanımlar sağlayacağına 
inanıyorum." diye konuştu. 
Toplantı, plastik sektöründe 
yeşil dönüşüm süreçleri ve 
sürdürülebilir uygulamaların 
yaygınlaştırılması 
konusunda fikir alışverişi 
yapılmasıyla sona erdi. 
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İŞLETMEDE MESLEKİ EĞİTİM 
PROTOKOLÜ GENİŞLETİLDİ
Çukurova Üniversitesi ve 
Adana Sanayi Odası iş 
birliğiyle yürütülen 3+1 
İşletmede Mesleki Eğitim 
Protokolü kapsamında, 67 
firmayla yapılan anlaşma 
sayesinde öğrenciler mezun 
olmadan önce sahada 
deneyim kazanma fırsatı 
yakalayacak. Bu model, 
sanayinin ihtiyaç duyduğu 
yetkin iş gücünü yetiştirerek 
hem öğrencilerin kariyerine 
hem de Adana’nın sanayi 
ekosistemine büyük katkı 
sağlayacak.

Ç ukurova Üniversitesi (ÇÜ) 
Adana Meslek Yüksekokulu ve 
Adana Sanayi Odası (ADASO) iş 

birliğinde 2022 yılında hayata geçirilen 
3+1 İşletmede Mesleki Eğitim Protokolü 
kapsamında yürütülen faaliyetler 
çerçevesinde, 2026 yılında işletmelerde 
staj yapacak öğrenciler için işbaşı 
protokolü imzalandı. Bu yıl itibarıyla 
İşletmede Mesleki Eğitim Protokolü’ne 

dâhil olan firma sayısı 67’ye ulaştı. 
Adana Sanayi Kampüsü’nde 
gerçekleştirilen protokol imza törenine 
Çukurova Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Hamit Emrah Beriş, ADASO 
Yönetim Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, 
Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Hüseyin 
Akıllı,  Prof. Dr. Ömer Korkut, Prof. Dr. 
Hacer Yıldızdaş, Rektör Başdanışmanı 
Doç. Dr. Metin Özkan, ÇÜ Genel 
Sekreteri Kürşad Birinci, Adana Meslek 
Yüksekokulu Müdürü Prof. Dr. Nuriye 
Say, ADASO Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Erdoğan Şire, Yönetim 
Kurulu Üyeleri İsa Tuzcu, Hulusi Akkoç, 
ADASO Genel Sekteri Veli Oğuz ve iş 
dünyası temsilcileri katıldı.
 
“ÖĞRENCİLERİMİZİN SAHADA 
KAZANACAKLARI DENEYİMLE 
MEZUN OLMALARINI 
HEDEFLİYORUZ”
Toplantının açılışında konuşan ÇÜ 
Rektörü Prof. Dr. Hamit Emrah Beriş, 
mesleki eğitimin önemine vurgu 
yaptı. Prof. Dr. Beriş, iş dünyasının 
dinamiklerine uyum sağlayan, sahada 

ÇÜ Rektörü Prof. Dr.  
Hamit Emrah Beriş
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yeni bir adım atıyoruz. Sanayimizin 
yetişmiş insan gücüne duyduğu 
ihtiyaç her geçen gün artıyor. Artık 
firmalar yalnızca teorik bilgiye 
sahip bireyleri değil, sahada yetkin, 
mesleki becerileri gelişmiş, yenilikçi 
ve uyum sağlayabilen profesyonelleri 
istihdam etmek istiyor. Bu noktada, 
üniversite-sanayi iş birliği, sadece 
öğrencilerimizin mesleki becerilerini 
geliştirmekle kalmayacak aynı zamanda 
işletmelerimizin verimliliğini ve 
rekabet gücünü artıracaktır. Teoriyi 
bilmek güzeldir ama asıl öğrenme 
sahada başlar. İmzaladığımız protokol 
sayesinde gençlerimiz, işletmelerde 
deneyim kazanarak hem mesleklerini 
en iyi şekilde öğrenme fırsatı bulacak 
hem de iş yaşamına daha donanımlı 
başlayacaklar.”
 
“MESLEKİ EĞİTİMDE YENİ BİR 
MODEL ORTAYA KOYUYORUZ”
Adana Meslek Yüksekokulu Müdürü 
Prof. Dr. Nuriye Say ise mesleki eğitimin 
ve sahada deneyim kazanmanın 
önemine değindi. Nuriye Say, işletmede 
mesleki eğitim programının başarıyla 
uygulandığını ve bu modelin daha 
da geliştirileceğini ifade etti. Say, 
“Adana Meslek Yüksekokulu olarak, 
işletmede mesleki eğitim programını üç 
yıldır başarıyla sürdürüyoruz. Bugün 
geldiğimiz noktada, iş dünyası ile daha 
yakın ilişkiler kurarak öğrencilerimizin 
eğitimini sahada pekiştiriyoruz. 6 farklı 
teknik programımızla mesleki eğitimde 
yeni bir model ortaya koyuyoruz. Sanayi 
Odası ile yürüttüğümüz bu ortaklık 
sayesinde öğrencilerimiz, firmalarla 

yetkin bireylerin yetişmesinin sanayi ve 
üniversite iş birliği sayesinde mümkün 
olacağını belirterek şunları söyledi: 
“Sanayi ve üniversite arasında artık 
keskin ayrımlar kalmadı. Mavi yakalılar 
ve beyaz yakalılar arasındaki sınırlar 
giderek azalıyor. Günümüz dünyasında 
pratik bilgiye sahip olmak ve sahada 
deneyim kazanmak büyük önem 
taşıyor. Çukurova Üniversitesi olarak 
sanayinin ihtiyaçlarını dinleyerek ve 
öğretim elemanlarımızın bilgi birikimini 
reel sektörün faydasına sunarak yeni 
modeller geliştirmeye devam ediyoruz. 
Bu bağlamda, Adana Sanayi Odası 
ile yürüttüğümüz iş birliği sayesinde 
öğrencilerimizin yalnızca teorik bilgiyle 
değil, sahada kazanacakları deneyimle 
mezun olmalarını hedefliyoruz.”

“ÜNİVERSİTE-SANAYİ İŞ BİRLİĞİ 
İŞLETMELERİMİZİN REKABET 
GÜCÜNÜ ARTIRACAKTIR”
ADASO Başkanı Zeki Kıvanç ise yaptığı 
konuşmada, sanayi ve mesleki eğitim 
arasındaki köprünün güçlendirilmesinin 
Adana’nın sanayi ekosistemine büyük 
katkılar sağlayacağını ifade etti. 
Başkan Kıvanç, protokolün sadece 
bir eğitim anlaşması olmadığını, 
aynı zamanda bölgenin ekonomik 
kalkınmasını destekleyen stratejik bir 
yatırım olduğunu vurguladı. Başkan 
Kıvanç, şöyle konuştu: “Adana Sanayi 
Odası ve Çukurova Üniversitesi 
Adana Meslek Yüksekokulu arasında 
büyük öneme sahip bir iş birliği 
protokolünü genişletmenin mutluluğunu 
yaşıyoruz. 2022 yılında başlattığımız 
ve pilot olarak uyguladığımız bu 
model, mesleki eğitimin uygulamalı 
olarak gerçekleşmesine önemli 
katkı sağlamıştı. Bugün bu modelin 
kapsamını genişletiyoruz ve daha fazla 
öğrencimizi sanayi ile buluşturacak 

birebir çalışarak sektörün ihtiyaçlarını 
yerinde görme fırsatı yakalıyor. Bu yıl 
itibarıyla 67 firmamız bu protokolü 
imzaladı. Amacımız sadece Adana’ya 
değil, Türkiye’ye örnek olabilecek bir 
model oluşturarak mesleki eğitimi daha 
da güçlendirmek.” dedi. 
Toplantının devamında, KSG Metal 
Genel Müdürü Şule Karalı ve Barış 
Mühendislik Yönetim Kurulu Başkanı 
Metin Karabacak deneyimlerini paylaştı. 
İş dünyasının temsilcileri, mesleki 
eğitimin sahadaki önemine dikkat 
çekerek öğrencilere rehberlik etmeye 
hazır olduklarını dile getirdi.
Açılış konuşmalarının ardından, 
Çukurova Üniversitesi Adana Meslek 
Yüksekokulu, Adana Sanayi Odası ve 
firmalar arasında işbaşı eğitim protokolü 
imzalandı. Bu protokol sayesinde 
öğrenciler, mezuniyet öncesinde 
işletmelerde deneyim kazanarak mesleki 
donanımlarını artıracak ve iş dünyasına 
hazır hâle gelecekler.

3+1 İşletmede Mesleki Eğitim Protokolü kapsamında elektrik, elektronik teknolojisi, iklimlendirme ve 
soğutma teknolojisi, makine, tekstil teknolojisi ve otomotiv teknolojisi programlarına kayıtlı ön lisans 
öğrencileri, eğitimlerinin son döneminde ilgili işletmelerde mesleki uygulama yapma imkânı buluyor.

ADASO Başkanı
Zeki Kıvanç

Adana Meslek Yüksekokulu 
Müdürü Prof. Dr.

Nuriye Say
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İŞ DÜNYASININ YATIRIM VE  
İHRACAT ROTASI: ABD
Adana Sanayi Odası ev sahipliğinde düzenlenen “ABD’de Yatırım 
Olanakları” toplantısında, ABD’li yetkililer Türk firmalarına SelectUSA 
programı ve yatırım fırsatları hakkında bilgi verdi. ADASO Başkanı 
Zeki Kıvanç, Türkiye’nin 2028 yılına kadar ABD’ye ihracatını 50 milyar 
dolara çıkarmayı hedeflediğini söyledi. 

A dana Sanayi 
Odası (ADASO) 
ev sahipliğinde 

“ABD’de Yatırım Olanakları” 
konulu bilgilendirme 
toplantısı düzenlendi. 
Sakıp Sabancı Toplantı 
Salonu’nda gerçekleştirilen 
etkinlikte ABD Adana 
Konsolosluğu Ekonomi İşleri 
Müdürü Timothy Bugansky 
ve ABD Büyükelçiliği 
Dış Ticaret Müsteşarlığı 
Ataşe Yardımcısı Yaprak 
Çakılcıoğlu iş dünyası 
temsilcileri ile buluştu.
 
“2028 YILINA KADAR 
ABD’YE İHRACATI 
50 MİLYAR DOLARA 
ÇIKARMAYI 
HEDEFLİYORUZ”
Toplantının açılışında 
konuşan ADASO Başkanı 
Zeki Kıvanç, ABD’nin 
dünya ekonomisindeki 
güçlü rolüne vurgu yaparak 
2023 yılı verilerine göre 
bu ülkenin dış ticaret 
hacminin 5,2 trilyon dolar 
olduğunu, 3,17 trilyon 

dolarlık ithalatında Adanalı 
sanayiciler için birçok 
sektörde ihracat potansiyeli 
bulunduğunu söyledi. 
2023'te Türkiye’nin ABD’ye 
yönelik ihracatının 16,5 
milyar düzeyinde olduğunu 
ve Uzak Ülkeler Stratejisi 
kapsamında 2028 yılına 
kadar ihracat tutarının 50 
milyar dolara çıkarılmasının 
hedeflendiğini belirten 
Kıvanç, “ABD, dünyanın 
en büyük ekonomisi 
olarak yatırımcılar ve iş 
dünyası için her zaman 
cazip bir pazar olmuştur. 

"ABD, BÜYÜK BİR 
YATIRIM PAZARI"
ABD Adana Konsolosluğu 
Ekonomi İşleri Müdürü 
Timothy Bugansky ise 
konuşmasında ülkesinin 
büyük bir yatırım pazarı 
olduğunu söyledi. Geniş 
kaynaklara sahip ve iş 
dünyası için başarılı bir 
zemin sunan ABD’yi 
değerlendiren Bugansky, 
şunları söyledi: “Küresel 
güçleriyle önemli ortaklıklar 
kuran ABD, genişleme 
arayışında olan Türk 
firmalarını memnuniyetle 
karşılıyor. Ekonomik 
Analiz Bürosu’nun 2023 yılı 
verilerine göre, Türkiye’den 
ABD’ye yapılan toplam 
doğrudan yabancı yatırım 
2,5 milyar dolar olarak 
gerçekleşti. Ancak bu 
yatırımları desteklemek 
adına çeşitli programlar 
devreye alınmış durumda. 
ABD pazarına girişi ve 
büyümeyi destekleyen 
federal hükümet 
programları, eyalet ve 
federal düzeyde önemli 
bağlantılar kurulmasını 
sağlıyor. Programın 
başlangıcından bu yana 
200 milyar dolardan fazla 
doğrudan yabancı yatırım 
ABD’ye yönlendirilirken, 
200 binden fazla istihdam 
yaratılmıştır. Amerika-
Türkiye arasındaki ticari 
ve ekonomik ortaklığın 
ilerlemesi için kararlılığımızı 
vurgulamak isterim. Bu 
ilişki; dayanıklılığı, ortak 
değerleri ve yatırımları 
teşvik eden güçlü bir temele 
dayanmaktadır.”
Toplantıda ayrıca 
ABD Büyükelçiliği Dış 
Ticaret Müsteşarlığı 
Ataşe Yardımcısı Yaprak 
Çakılcıoğlu, SelectUSA 
Programı hakkında 
bilgilendirme yaptı. 
Çakılcıoğlu, ABD’de 
işlerini büyütmek 
isteyen Türk firmalarına 
sağlanan destekler ve 
fırsatlar hakkında detaylı 
açıklamalarda bulundu.

Geniş tüketici kitlesi ve 
güçlü altyapısı sayesinde 
birçok sektörde önemli 
fırsatlar sunmaktadır. 
Adana'nın ihracat 
rakamlarına baktığımızda 
ABD pazarında dikkat 
çekici bir performans 
sergiliyoruz. 2024 yılının 
11 ayında ABD’ye 237,3 
milyon dolarlık ihracat 
gerçekleştirdik. Bu dönemde 
ABD, Adana'nın ihracatında 
ikinci sırada yer alırken, 
yüzde 50’lik artışla en fazla 
büyüme gösterdiğimiz ülke 
oldu.” dedi. 

ABD Adana Konsolosluğu 
Ekonomi İşleri Müdürü
Timothy Bugansky

ABD Büyükelçiliği Dış Ticaret 
Müsteşarlığı Ataşe Yardımcısı
Yaprak Çakılcıoğlu
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REKABETİN ANAHTARI; 
GÜÇLÜ VE SÜRDÜRÜLEBİLİR 
TEDARİK ZİNCİRİ
Adana Sanayi Kampüsü’nde gerçekleştirilen "Satınalma ve Tedarik 
Zinciri Yönetimi Zirvesi"nde, sürdürülebilirlik, inovasyon, dijitalleşme 
ve sektörel yaklaşımlar ele alınarak sanayinin güçlü bir tedarik zinciri 
yönetimiyle sürdürülebilir geleceğe ulaşabileceği vurgulandı. 

A dana Sanayi 
Odası (ADASO) 
ve Satınalma ve 

Tedarik Yönetimi Derneği 
(TÜSMOD) iş birliğiyle, 
"Satınalma ve Tedarik 
Zinciri Yönetimi Zirvesi" 
kapsamında "Tedarik 
Zincirinde Sürdürebilirlik: 
Doğaya ve Ekonomiye 
Yatırım" paneli ve workshop 
etkinliği düzenlendi. 

Adana Sanayi Kampüsü ev 
sahipliğinde gerçekleştirilen 
etkinliğe, ADASO Başkanı 
Zeki Kıvanç, TÜSMOD 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Gürkan Hüryılmaz, ADASO 
Genel Sekreteri Veli Oğuz, 
TÜSMOD Genel Sekreteri 
Seran Akın ve çok sayıda 
sektör temsilcisi katıldı.
 
“SANAYİNİN 
SÜRDÜREBİLİR 
GELECEĞİ GÜÇLÜ 
TEDARİK ZİNCİRİ 
YÖNETİMİYLE 
MÜMKÜN”
Açılışta konuşan ADASO 
Başkanı Zeki Kıvanç, 
tedarik zinciri yönetiminin 
sanayinin geleceği için 
kritik bir rol oynadığını 
vurgulayarak, "Satınalma 
ve tedarik zinciri yönetimi, 
sadece bir operasyon süreci 
değil aynı zamanda stratejik 
bir rekabet avantajıdır. İş 
dünyasının hızla değişen 
dinamiklerine uyum 
sağlamak, verimliliği 

"GLOBAL TEDARİK 
ZİNCİRİ TRENDLERİ 
ÇEVRE ODAKLI"
TÜSMOD Başkanı 
Gürkan Hüryılmaz ise 
konuşmasında global 
tedarik zinciri trendlerine 
değindi. Hüryılmaz, "Dünya 
genelinde satınalma ve 
tedarik zinciri yönetimi, 
sadece fiyata odaklanmıyor. 
Artık karbon salımı, çevreye 
etki ve geri dönüşüm 
gibi unsurlar da önem 
kazanıyor. Firmalar, tedarik 
ettikleri ürünlerin çevreye 
ne kadar zarar verdiğini, 
sürdürebilirlik kriterlerine 
ne ölçüde uyduğunu da 
hesaba katıyor. Türkiye'de 
ihracatın artması, ithalatın 
azalması için tedarik zinciri 
profesyonellerinin ortak 
hareket etmesi önem 
taşıyor." ifadelerini kullandı.
Zirvenin ilk oturumunda 
Temsa'dan Akın Ergür 
"Satınalma Hakkında 
Kitaplarda Yazmayanlar" 
başlıklı sunum yaparken 
Bossa’dan Besim Özek 
ise "Son 5 Yılda Değişen 
Dünya Ticaret Sistemi ve 
Yeni Tedarik Modelleri" 
konusunu ele aldı. İkinci 
oturumda MST’den Kürşat 
Sayılgan "Satınalma ve 
Tedarik Yönetiminde 
Sektörel Yaklaşımlar", 
Koluman’dan Burak Kaan 
Saltık "Savunma Sanayisinde 
2025 Beklentileri" üzerine 
konuştu. Üçüncü oturumda 
ABC Deterjan’dan Barış 
Sarıgül "Tedarik Zincirinde 
Sözleşme Yönetiminin 
Önemi",  Berdan Cıvata’dan 
Zeynep Şemsi Aysalar 
"Sürdürülebilirlik ve İnovatif 
Çözümler" konularını 
değerlendirdi.  
Son oturumda Türk 
Traktör’den Derya Şimşek 
"Satınalmada Dijital 
Dönüşüm Uygulamaları" 
hakkında bilgi verdi. Pegasus 
Havayolları’ndan Şerife 
Akın "Havacılık Sektöründe 
Merkezi Satınalma, Tedarikçi 
Seçim Kriterleri ve 2025 
Ajandası" konularını ele aldı.

artırmak, sürdürebilirlik 
ilkelerine uygun hareket 
etmek ve dışa bağımlılığı 
azaltarak yerli üreticilerimizi 
desteklemek en temel 
hedeflerimizdendir. Bu zirve, 
deneyimli profesyoneller 
ile genç meslektaşlarımızı 
bir araya getirerek bilgi 
ve deneyim paylaşımını 
teşvik eden çok kıymetli 
bir platform olacaktır. 
Sanayinin sürdürebilir 
geleceği, ancak güçlü bir 
tedarik zinciri yönetimi ile 
mümkün olabilir" dedi.
 

TÜSMOD Yönetim Kurulu 
Başkanı Gürkan Hüryılmaz
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YERLİ MALI BELGESİNE SAHİP 
İŞLETMELERİN REKABET GÜCÜ ARTIYOR
Millî Teknoloji Hamlesi kapsamında hayata geçirilen Yerli Malı 
Belgesi’ne sahip olan firmalar, kamu alımlarında yüzde 15’e kadar 
fiyat avantajı elde edecek. Bu teşvik sayesinde üretim kapasitelerini 
genişleten firmalar, istihdamı artırarak ekonomiye katkı sağlayacak.

M illî Teknoloji 
Hamlesi 
kapsamında 

yerli üretimi güçlendirmek 
amacıyla Yerli Malı 
Tebliği’nde yapılan 
düzenlemeler Adana Sanayi 
Odası’nda düzenlenen 
bilgilendirme toplantısında 
masaya yatırıldı. Sanayi ve 
Teknoloji Bakanlığı, Adana 
Sanayi Odası (ADASO) ve 
Adana Ticaret Odası (ATO) 
iş birliğinde gerçekleştirilen 
etkinlikte, mevcut Yerli 
Malı Tebliği ve uygulamada 
karşılaşılan sorunlar ile 1 
Ocak 2026’da yürürlüğe 
girecek olan yeni Yerli 

Malı Tebliği hakkında 
bilgilendirme yapıldı. 
Yeni tebliğin kapsamı ve 
getirdiği değişiklikler, 
yerli malı belgesi başvuru 
ve değerlendirme 
süreçlerindeki 
güncellemeler ve firmalar 
için öngörülen uyum süreci 
ve olası etkiler detaylı olarak 
ele alındı.
ADASO Sakıp Sabancı 
Toplantı Salonu’nda 
gerçekleştirilen Yerli Malı 
Belgesi Bilgilendirme 
Toplantısına Sanayi ve 
Teknoloji Bakanlığı Analiz 
ve Değerlendirme Daire 
Başkanı Abdullah Yiğit, 

artacağını, istihdam 
imkânlarının oluşacağını ve 
dışa bağımlılığın azalacağını 
ifade etti. 
 
YENİ TEBLİĞ İLE NELER 
DEĞİŞECEK?
Sanayi ve Teknoloji 
Bakanlığı Analiz ve 
Değerlendirme Daire 
Başkanı Abdullah Yiğit, 
yeni Yerli Malı Tebliği’nin 
günümüz koşullarına 
uygun hâle getirildiğini 
açıkladı. Yeni tebliği 5 ana 
başlıkta özetleyen Daire 
Başkanı Yiğit, yerlileşme, 
belgelendirme, idari işlemler, 
teknolojik ürün belgesi ve 
sadeleştirme hakkındaki 
değişiklikleri katılımcılarla 
paylaştı. Yiğit, yeni tebliğ 
ile getirilen zorunlulukları 
ve dikkat edilmesi gereken 
hususları aktardı.
Yeni düzenlemenin, 
yerli üretimi daha güçlü 
desteklemeyi hedeflediğini 
ve sanayicilerin 
teşviklerden daha verimli 
şekilde faydalanmasını 
sağlayacağını belirten 
Yiğit, “Yeni tebliğ 1 Ocak 
2026’da yürürlüğe girecek. 
Temel olarak Millî Teknoloji 
Hamlesi vizyonu ile yerli 
üretimi artırmaya ve 
desteklemeye yönelik olarak 
hazırlandı. Yeni Yerli Malı 
Tebliği, Sanayi ve Teknoloji 
Bakanlığı ile Türkiye Odalar 
ve Borsalar Birliği’nin sıkı 
bir çalışmasıyla hayata 
geçiriliyor.” dedi.
Sanayi ve Teknoloji 
Bakanlığı Analiz ve 
Değerlendirme Daire 
Başkanı Abdullah Yiğit 
tarafından yapılan “Yerli 
Üretimin Gücü Yeni Yerli 
Malı Tebliği” konulu 
sunumun ardından toplantı 
soru-cevap oturumu 
akabinde son buldu. 

Adana Sanayi ve Teknoloji 
İl Müdürü Remzi Özdoğan, 
ADASO Genel Sekreteri Veli 
Oğuz, Adana Ticaret Odası 
(ATO) Genel Sekreteri Barış 
Topal, çeşitli sektörlerden 
sanayi firmalarının 
temsilcileri katıldı. 
 
SANAYİCİLER İÇİN 
ÖNEMLİ FIRSATLAR
Toplantının açılışında 
konuşan ADASO Genel 
Sekreteri Veli Oğuz, Yerli 
Malı Belgesi sahibi firmalara 
kamu alımlarında yüzde 
15’e kadar fiyat avantajı 
sağlandığını vurguladı. 
Oğuz, yerli üretimin teşvik 
edilmesiyle yatırımın, 
üretimin ve verimliliğin 

Sanayi Ve teknoloji 
bakanlIĞI’nca 
gÜncellenen yerli 
MalI tebliĞi, 1 
ocak 2026’da 
yÜrÜrlÜĞe girecek

 HABER
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ADASO

TARSUS TSO’DA ADANA 
SANAYİ KAMPÜSÜ TANITILDI
Tarsus Ticaret ve Sanayi Odası (TSO) ev sahipliğinde düzenlenen 
Adana Sanayi Kampüsü Tanıtım Toplantısı’nda, sanayicilere 
dijitalleşme, yeşil dönüşüm, enerji verimliliği ve dış ticaret konularında 
sunulan destekler anlatıldı. Adana Sanayi Odası Genel Sekreteri Veli 
Oğuz, sanayicilere yeni nesil eğitim, danışmanlık ve sürdürülebilirlik 
alanlarında geniş kapsamlı hizmetler sunduklarını vurgulayarak, tüm 
sanayicileri Adana Sanayi Kampüsü’nden faydalanmaya davet etti.

T arsus Ticaret ve 
Sanayi Odası (TSO) 
ev sahipliğinde, 

Adana Sanayi Odası’nın 
(ADASO) katkılarıyla Adana 
Sanayi Kampüsü Tanıtım 
Toplantısı gerçekleştirildi. 
Toplantıda, Tarsuslu 
sanayicilere dijitalleşme, 
yeşil dönüşüm, enerji 
verimliliği, mesleki 
belgelendirme ve dış 
ticaret konularında sunulan 
destekler hakkında 
bilgilendirme yapıldı.
 
“ADANA SANAYİ 
KAMPÜSÜ ÖNEMLİ 
FIRSATLAR 
SUNUYOR”
Toplantıya Tarsus TSO 
Meclis Başkanı Hüsnü 
Yağcı, Yönetim Kurulu 
Başkanı H. Ruhi Koçak, 
Genel Sekreter Nermin 
Ateş, Adana Sanayi Odası 
Genel Sekreteri Veli Oğuz, 

Tarsus TSO Meclis Üyeleri 
ve çok sayıda iş insanı 
katıldı. Açılış konuşmasını 
yapan Tarsus TSO Yönetim 

Kurulu Başkanı H. Ruhi 
Koçak, bölgesel iş birliğinin 
önemine vurgu yaparak, 
“Tarsus, Adana ve Mersin 
birbirine güçlü bağlarla 
bağlı bir şehir gibi iç içedir. 
Bölgemizin sanayi ve ticaret 
potansiyelini artırmak için 
ortak projeler geliştirmek 
büyük önem taşıyor. Bu 
kapsamda Adana Sanayi 
Odası’nın Sanayi Kampüsü 
projesi, sanayicilerimize 
yeşil dönüşümden 

dijitalleşmeye, dış 
ticaretten mesleki 

belgelendirmeye kadar 
birçok alanda önemli 
fırsatlar sunuyor. 

Tarsus iş dünyasını bu 
fırsatlardan en iyi şekilde 
faydalanmaya davet 
ediyoruz. Çünkü Tarsus, 
sanayi, ticaret ve lojistikte 
güçlü yatırımlar alıyor. 
Cazibesini yıldan yıla 
artırıyor.” diye konuştu.

“SANAYİNİN 
GELECEĞİNİ 
ŞEKİLLENDİRİYORUZ 
SLOGANIYLA 
HİZMETLER 
SUNUYORUZ”
Adana Sanayi Odası Genel 
Sekreteri Veli Oğuz ise 
konuşmasında, sanayicilere 
sunulan hizmetler hakkında 
bilgi verdi. Genel Sekreter 
Oğuz, “Adana Sanayi 
Odası olarak ‘Sanayinin 
Geleceğini Şekillendiriyoruz’ 
sloganıyla kurduğumuz 
Sanayi Kampüsümüz 
bünyesinde yeni nesil 
eğitim ve danışmanlık 
hizmetleri sunuyoruz. Enerji 
verimliliği, karbon ayak izi 
hesaplama, atık yönetimi 
ve dijital dönüşüm gibi 
konularda sanayicilerimize 
destek sağlıyoruz. Ayrıca 
mesleki belgelendirme ve 
dış ticaret danışmanlığı gibi 
geniş kapsamlı hizmetler 
sunmaktayız. Yeşil ve 
dijital dönüşüm sürecine 
hazırlıklı olmak ve bu süreci 
başarıyla tamamlamak 
adına tüm sanayicilerimizi 
Adana Sanayi Kampüsü’ne 
davet ediyoruz.” ifadelerini 
kullandı. 
Açılış konuşmalarının 
ardından, Adana Sanayi 
Odası ve Adana Sanayi 
Kampüsü’nün yürüttüğü 
Sürdürülebilirlik Merkezi, 
Enerji Verimliliği 
Danışmanlık Merkezi, 
Mesleki Gelişim ve 
Belgelendirme Merkezi, 
Proje Geliştirme ve Dış 
Ticaret Merkezi’nin 
faaliyetleri detaylı 
sunumlarla anlatıldı. Toplantı 
soru cevap bölümünün 
ardından sona erdi.

dijitalleşMe, yeşil 
dÖnÜşÜM, enerji 
VeriMliliĞi, MeSleki 
belgelendirMe Ve dIş 
ticaret konUlarInda 
SUnUlan 
deStekler tanItIldI.

ADASO Genel Sekreteri
Veli Oğuz
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DİJİTAL OSB BULUŞMALARI’NDA  
SANAYİNİN GELECEĞİ TARTIŞILDI
“Dijital OSB Buluşmaları 2025 Adana” etkinliğinde, Adanalı 
sanayiciler dijitalleşme, yeşil dönüşüm ve sürdürülebilirlik konularında 
bilgilendirildi. Endüstriyel sistemlerin korunmasına yönelik modern 
yaklaşımlar, sanayide siber güvenlik tehditleri, ağ güvenliği, veri 
güvenliği ve endüstriyel kontrol sistemleri güvenliği konuları ele alındı.

A dana Sanayi 
Odası (ADASO) 
ev sahipliğinde, 

HYF Fuarcılık A.Ş. iş 
birliğinde düzenlenen 
“Dijital OSB Buluşmaları 
2025 Adana” etkinliği, 
Adana Sanayi Kampüsü'nde 
gerçekleştirildi. Etkinliğe, 
ADASO Yönetim Kurulu 
Başkanı Zeki Kıvanç, 
HYF Fuarcılık Yönetim 
Kurulu Başkanı Hakan 
Yüksel, ADASO Genel 
Sekreteri Veli Oğuz, Dijital 
ve Sürdürülebilir Gelecek 
Derneği Kurucu Başkanı Dr. 
Adem Kayar ve çok sayıda 
ilgili katıldı.
 
"DİJİTAL VE YEŞİL 
DÖNÜŞÜM ARTIK 
BİR TERCİH DEĞİL, 
ZORUNLULUK"
Etkinliğin açılış konuşmasını 
yapan ADASO Başkanı 
Zeki Kıvanç, günümüz 
iş dünyasında dinamik 
değişikliklerin yaşandığını 

ve bu değişime ayak 
uydurmanın şart olduğunu 
vurguladı. Geçmişte 
maliyet odaklı fiyatlandırma 
yapılırken, bugün tüketicinin 
fiyatı belirlediği bir döneme 
girildiğini belirtti. Kıvanç, 
“AB’nin Sınırda Karbon 
Düzenleme Mekanizması 
kapsamında 2026'dan 
itibaren uygulanacak 
vergilere maruz kalmamak 
için yeşil ve dijital 
dönüşüme ayak uydurmak 
zorundayız. Dijitalleşme ve 

12’nci etkinliğini 
gerçekleştiriyoruz. 2023'ten 
bu yana sanayicilerimizle 
bir araya gelerek dijital 
dönüşüm ve inovasyonu 
konuşuyoruz." diye konuştu.
Dr. Adem Kayar da dijital 
dönüşüm konusunda 
destek vermeye devam 
edeceklerini belirterek, 
"Bu etkinlik serisine 2025 
yılında 6 ilde daha devam 
edeceğiz. Sanayicilerimizin 
ihtiyaçlarına destek olmak 
için buradayız." dedi.
 
DİJİTALLEŞME, 
SÜRDÜRÜLEBİLİRLİK 
VE SANAYİDE 
DÖNÜŞÜM PANELLERİ 
DÜZENLENDİ
Düzenlenen panellerde, 
sektörün önde gelen isimleri 
dijitalleşme, sürdürülebilirlik 
ve sanayide dönüşüm 
konularında katılımcılara 
bilgi verdi. Panellerde 
MEXT Teknoloji Merkezi 
Dijital Dönüşüm Lideri 
Ömer Çinpir, IronMountain 
Dijital Çözümler Müdürü 
Taylan Özkök, GSL 
Mühendislik Sanayi ve 
Ticaret A.Ş. Proje ve 
Satış Mühendisi Batur 
Ugan, ESCOM Enhanced 
Solutions AR-GE Müdürü 
Serhan Yılmaz, Sistrade 
Software Consulting S.A. 
Türkiye Ülke Müdürü 
Sinan Yayla, ADASO Genel 
Sekreteri Veli Oğuz detaylı 
sunumlar yaptı.

sürdürülebilirlik artık bir 
tercih değil, rekabet için 
bir zorunluluktur. ADASO 
olarak uzman ekiplerimizle 
sanayicilere rehberlik 
etmeye hazırız." dedi.
 
"SANAYİCİLERİ BİR 
ARAYA GETİRMEK 
ÖNCELİĞİMİZ"
Hakan Yüksel ise 
sanayicileri bir araya 
getirmenin önemine 
vurgu yaparak, "Dijital 
OSB buluşmalarının 

Dijital ve Sürdürülebilir Gelecek 
Derneği Kurucu Başkanı 
Dr. Adem Kayar

HYF Fuarcılık Yönetim Kurulu 
Başkanı Hakan Yüksel





22  /  2024

KOBİ’LER İÇİN DİJİTAL 
GELECEK ŞEKİLLENİYOR

T ürkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği’nin (TOBB) himayesinde 
Akıllı KOBİ Platformu’nun küçük 

ve orta büyüklükteki işletmelerin dijital 
dönüşüm süreçlerine ivme kazandırmak 
amacıyla Adana Sanayi Kampüsü’nde 
düzenlediği Akıllı KOBİ Adana Dijital 
Dönüşüm Konferansı, KOBİ’lerin 
rekabet gücünü artıracak dijital çözümler 
geliştirmesine önemli katkılar sağladı. 
Konferans kapsamında gerçekleştirilen 
panellerde, dijitalleşmenin KOBİ’ler için 
yalnızca teknolojik bir ihtiyaç değil, aynı 
zamanda sürdürülebilir büyümenin anahtarı 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği'nin 
(TOBB) himayesinde Akıllı KOBİ 
Platformu’nun öncülüğünde Adana Sanayi 
Kampüsü’nde düzenlenen Akıllı KOBİ 
Adana Dijital Dönüşüm Konferansı'nda 
teknoloji devleri e-ticaret, veri analitiği, 
bulut bilişim ve siber güvenlik gibi 
alanlarda örnek uygulamaları paylaştı. 

  KAPAK KONUSU 
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Ağı- EEN EASTMED projelerinin 
desteğiyle düzenlenen etkinliğe Adana 
Vali Yardımcısı Dr. Mustafa Yiğit, Adana 
Büyükşehir Belediye Başkanı Zeydan 
Karalar, Adana Sanayi Odası Başkanı 
ve TOBB Yöntemi Kurulu Üyesi Zeki 
Kıvanç, Adana’daki odalar ve borsaların 
yöneticileri, sivil toplum kuruluşlarının 
temsilcileri ile iş insanları katıldı. 

YİĞİT: DOĞAL KAYNAKLARI 
KORUYARAK SÜRDÜRÜLEBİLİR 
BÜYÜMEYİ SAĞLAMALIYIZ
Toplantının açılışında konuşan Adana 
Vali Yardımcısı Dr. Mustafa Yiğit, 
işletmelerin en büyük arayışının etkinlik 
ve verimlilik olduğunu anımsatarak 
bu arayışın teknolojinin ve yenilikçi 
çözümlerin öncülüğünde devam 
ettiğini söyledi. Günümüz dünyasında, 
üretimin daha hızlı ve daha verimli 

hâle getirilmesi için yoğun çalışmalar 
yürütüldüğünü aktaran Yiğit, hem 
teorik hem de pratik anlamda büyük 
bir dönüşüm yaşandığını, bu hıza 
yetişmenin zaman zaman zorlayıcı 
olabildiğini dile getirdi. Dijitalleşme 
ve teknolojik gelişmelerle birlikte artık 
"Akıllı KOBİ" kavramının hayatımıza 
girdiğine dikkat çeken Yiğit, “Bugün her 
şeyin bir "akıllı" versiyonu konuşuluyor; 
bu noktada sürdürülebilirlik kavramı 
da büyük önem kazanıyor. Kalkınma 
sürecinde doğal kaynakları ve çevreyi 
koruyarak sürdürülebilir büyümeyi 
sağlamak hedefimiz olmalıdır.” dedi. 
Kentleşmenin hızla arttığı bir dönemde, 
şehirlerin dinamik yapısını koruyarak 
yeniliklere ayak uydurmak gerektiğine 
vurgu yapan Yiğit, “Teknolojik 
gelişmelere ve dijitalleşmeye adapte 
olmazsak, geride kalırız ve rekabet 
gücümüzü kaybederiz. İşte tam da 
bu noktada, Adana Sanayi Odası ile 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’nin 
Akıllı KOBİ Platformu’nu oluşturması 
son derece değerli bir adımdır. Bu 
platform, işletmelerimizin dijital 
dönüşüm süreçlerine adapte olmalarına 
katkı sağlayarak, geleceğe daha sağlam 
adımlarla ilerlemelerine yardımcı 
olacaktır.” diye konuştu. 
Yiğit, her zaman dinamik, iş birliğine 
açık ve girişimci ruhuyla öne çıkan 
Adana’da odalar, borsalar ve yerel 
yönetimler arasındaki güçlü iş birliğinin, 
şehrin gelişimi için büyük bir avantaj 
sağladığını, bu kültür sayesinde şehrin 
geleceğe emin adımlarla ilerlemeye 
devam edeceğini sözlerine ekledi.

olduğu vurgulanırken e-ticaret, veri 
analitiği, bulut bilişim ve siber güvenlik 
gibi alanlarda örnek uygulamalar 
detaylandırıldı. 
Akıllı KOBİ Adana Dijital Dönüşüm 
Konferansı, Adana Sanayi Odası, 
Adana Ticaret Odası, Adana Ticaret 
Borsası, Ceyhan Ticaret Odası, 
Ceyhan Ticaret Borsası, Kozan 
Ticaret Odası ve Kozan Ticaret 
Borsası ev sahipliğinde Adana Sanayi 
Kampüsü’nde gerçekleştirildi. Turkcell 
ve Mastercard’ın ana sponsorluğunda, 
Avrupa Dijital İnovasyon Merkezi 
(ADİM) Anadolu ve Avrupa İşletmeler 

YİĞİT: ÜRETİMİN DAHA 
HIZLI VE DAHA VERİMLİ 
HÂLE GETİRİLMESİ İÇİN 
YOĞUN ÇALIŞMALAR 
YÜRÜTÜLÜYOR. TEKNOLOJİK 
GELİŞMELERE VE 
DİJİTALLEŞMEYE ADAPTE 
OLMAZSAK, GERİDE 
KALIRIZ VE REKABET 
GÜCÜMÜZÜ KAYBEDERİZ

Adana Vali Yardımcısı Dr. Mustafa Yiğit, Akıllı KOBİ Platformu’nun yürüttüğü çalışmalarla işletmelerin 
dijital dönüşüm süreçlerine uyum sağlamalarına önemli katkılar sağladığını belirtti. 

 Adana Sanayi OdasıADASOadanasanayiodasi@adanasanodasi@adanasanodasi
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2.000’e yakın hizmeti bulunduğunu 
anımsatan Ceylan, “Geniş bir ekosistem 
oluşturarak KOBİ’lerimizin dijital 
dönüşüm süreçlerini hızlandıran 
bir platform oluşturduk. Bir KOBİ, 
e-ticarete başlamak, e-ihracat yapmak 
veya muhasebe ve diğer iş süreçlerinde 
dijital çözümlerden faydalanmak 
istiyorsa, Akıllı KOBİ’ye gelerek ilgili 
89 kategorideki ürün ve hizmetleri 

KARALAR: SANAYİCİLERİN 
ZORLUKLARI AŞMALARINA 
ÖNCELİK VERDİM
Adana Büyükşehir Belediye Başkanı 
Zeydan Karalar, 11 yıl önce belediye 
başkanlığına seçilince sadece yol yapıp, 
altyapı projelerini gerçekleştirmekten 
çok farklı bir belediyecilik anlayışını 
hayata geçirdiğini söyledi. Sanayiciler 
yatırım yaptığında her zaman önünü 
açmaya, karşılaştıkları zorlukları 
aşmalarına yardımcı olmaya öncelik 
verdiğini kaydeden Karalar, bundan 
dolayı da Adana’nın yeniden bir çıkış 
sürecine girdiğini vurguladı. Adana’nın 
sanayi, üretim ve istihdam açısından 
tekrar yükselişe geçtiğini anımsatan 
Karalar, güçlü bir sanayi altyapısına 
sahip olan şehrin Türkiye’nin en 
büyük ihracatçı illerinden biri olacak 
potansiyele sahip olduğunu aktardı. 
Karalar, şöyle devam etti: “Adana, 
Türkiye'nin sanayileşmesine katkı 
sağlayan en önemli şehirlerden biridir. 
Ciddi bir sanayi altyapımız var ve 
bunu harekete geçiriyoruz. Adana, 
bölgenin incisi ve öncüsü olacaktır; 
bu da yatırımcıların sayesinde 
gerçekleşecektir. Dijital dönüşüm 
elbette önemli, sermaye ve kazanç 
açısından büyük katkılar sunuyor. 
Ancak esas itibarıyla istihdamı sağlayan 
sanayicilerdir. Yatırımcı bu şehre 
istihdam sağlıyor, ekmek kapısı açıyor. 
Sanayicileri bir kez daha takdir etmek 
istiyorum.  Sizlerin yanında olmaya 
devam edeceğiz.” 

CEYLAN: DİJİTAL DÜNYA 
İLE İŞLETMELERİN 
VERİMLİLİKLERİNİ ARTIRMAYI 
AMAÇLIYORUZ
Akıllı KOBİ İcra Kurulu Üyesi Başar 
Ceylan ise konuşmasında KOBİ’lerin 
dijitalleşmesinin ülkemizin ekonomik 
büyümesine ve rekabet gücüne katkı 
sağlaması açısından önemli olduğunu 
söyledi. Ceylan, KOBİ’lerin dijital 
dönüşüm süreçlerine katkı sağlamayı 
hedeflediklerini, bu etkinlikler 
sayesinde işletmelerin dijital dünyaya 
adaptasyonlarını hızlandırarak 
verimliliklerini artırmayı amaçladıklarını 
aktardı. Ceylan, dünya genelinde dijital 
dönüşüm alanında yatırımların toplam 
büyüklüğünün 3,4 trilyon dolar düzeyine 
ulaştığını kaydetti.
Dijital dönüşüm alanında hizmet 
sunan teknoloji tedarikçileriyle 
KOBİ’leri buluşturdukları “Akıllı KOBİ” 
Platformu’nda 1.000’e yakın tedarikçinin 

karşılaştırabilir. Sorular sorarak 
bilgi alabilir ve tüm bunları ücretsiz 
olarak gerçekleştirebilir. Daha önce 
KOBİ’lerimiz bu bilgilere internetten, 
Google’dan veya eş-dost tavsiyesiyle 
ulaşmaya çalışıyordu. Bugün artık tüm 
bu bilgileri, uzman destekleriyle birlikte 
Akıllı KOBİ’de bulabilirler.” dedi.
Akıllı KOBİ’nin sadece KOBİ’ler için 
değil, teknoloji tedarikçileri için de 
büyük fırsat sunduğuna vurgu yapan 
Ceylan, Adana’da faaliyet gösteren 
bir yazılım veya tasarım firmasının 
sadece yerel müşterilere hizmet vermek 
yerine, farklı şehirlerdeki KOBİ’lerin 
ihtiyaçlarını karşılayıp müşteri ağını 
genişletebildiğini, bu yönüyle Akıllı 
KOBİ’nin teknoloji tedarikçilerine de 
yeni bir iş kanalı açtığını dile getirdi. 
Ayrıca, 2.000 KOBİ ile yaptıkları anket 
sonucunda belirledikleri ihtiyaçlara 
yönelik olarak 2025 yılı itibarıyla koçluk 
ve hibe destek programlarını da hayata 
geçireceklerini kaydetti. 

Başar Ceylan, Akıllı KOBİ Platformu’nda 1.000’e yakın tedarikçinin 2.000’e yakın hizmeti 
bulunduğunu, 2025 yılı itibarıyla koçluk ve hibe destek programlarını hayata geçireceklerini söyledi.

CEYLAN: BİR KOBİ, 
E-TİCARETE BAŞLAMAK, 
E-İHRACAT YAPMAK 
VEYA MUHASEBE İLE 
DİĞER İŞ SÜREÇLERİNDE 
DİJİTAL ÇÖZÜMLERDEN 
FAYDALANMAK İSTİYORSA 
AKILLI KOBİ’YE GELMELİ.
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rekabette daha güçlü bir konuma 
gelmesi gerekiyor.” dedi. 
Kıvanç şöyle devam etti: “Bugün 
dünyanın en büyük şirketlerine 
baktığımızda, teknolojiyi etkin kullanan 
ve hatta teknolojiyi üreten firmaların 
zirvede yer aldığını görüyoruz. 
Sanayimizin de bu dönüşüme ayak 
uydurması, katma değeri yüksek 
üretime yönelmesi ve küresel pazarlarda 
güçlü bir konum elde etmesi için dijital 
teknolojileri etkin şekilde kullanması 
gerekmektedir. Bu noktada, KOBİ’lerin 
dijital dönüşüm süreçlerinde yanlarında 
olmak ve onlara rehberlik etmek, 
hepimizin ortak sorumluluğudur. 
Şehrimizdeki işletmelerin de Akıllı 
KOBİ'nin sağladığı desteklerden  
faydalanacağına inanıyorum.”

KIVANÇ: TEKNOLOJİYİ ETKİN 
KULLANAN ŞİRKETLER ZİRVEDE 
YER ALIYOR
ADASO Yönetim Kurulu Başkanı Zeki 
Kıvanç da konuşmasında teknolojiyi iş 
süreçlerine entegre edebilen şirketlerin, 
sürdürülebilir büyüme yolunda önemli 
avantajlar elde ettiğini belirtti. Kıvanç, 
küreselleşen dünyada dijital araçları 
etkin kullanamayan işletmelerin 
rekabet gücünü korumasının giderek 
zorlaştığına dikkat çekti. Dijitalleşmenin 
artık bir seçenek değil zorunluluk 
olduğuna vurgu yapan Kıvanç, 
“Yeni fikirler üreten, teknolojiyi etkin 
şekilde kullanan girişimciler öne 
çıkıyor. Sanayicilerin de bu vizyon 
doğrultusunda hareket etmesi, üretim 
süreçlerini dijitalleştirmesi ve küresel 

DÜNDAR: KÜRESEL REKABET 
GÜCÜNÜ ARTIRMAK İÇİN 
DİJİTAL DÖNÜŞÜM KAÇINILMAZ
TOBB Başkan Danışmanı Hasan 
Çağlayan Dündar, TOBB’un dijital 
dönüşüm vizyonunun, üyelerinin ulusal 
ve küresel rekabet gücünü artırmak, 
sürdürülebilir büyüme sağlamak ve 
yenilikçi iş modellerini teşvik etmek 
üzerine kurulu olduğunu söyledi. 
Türkiye’deki iş gücünün “dijital 
beceriler” kazanması ve dijitalleşen iş 
dünyasının yeni fırsatlara erişimi için 
eğitim programları düzenlediklerini 
kaydeden Dündar, sözlerine şöyle 
devam etti: “Dijitalleşme, rekabet 
avantajı sağlamaktadır ve Akıllı KOBİ 
sayesinde üyelerimizin bu avantajı 
elde etmesini destekliyoruz. Akıllı 
KOBİ dendiğinde ilk akla gelen, bir 
web platformudur. Ancak bunun 
yanı sıra, bugün burada 10.’sunu 
gerçekleştirdiğimiz gibi fiziksel 
toplantılar da düzenliyoruz. Dijitalleşme 
süreci çevrim içi devam ederken fiziksel 
buluşmaların da dönüşüme önemli 
katkılar sağladığını düşünüyoruz. 
Akıllı KOBİ projesi, yaklaşık 3 yıl 
önce dijital ortamda başlamış ve 
bir ekosistem oluşturmuştur. Daha 
sonra bu ekosistemi fiziksel ortamda 
yaygınlaştırmak adına konferanslar 
düzenlenmeye başlanmıştır. Bu 
toplantılar, yerel farkındalık yaratmak, 
KOBİ’leri dijital dönüşüm fırsatları 
hakkında bilgilendirmek, iş dünyasında 
ağ oluşturmayı teşvik etmek ve başarılı 
uygulamaları paylaşmak için büyük 
önem taşımaktadır. Ayrıca, Türkiye 
genelindeki 366 oda ve borsa ile  
iş birliği yaparak yerel ekonomilere  
katkı sağlıyoruz.”

ADASO Yönetim Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, küreselleşen dünyada dijital araçları etkin 
kullanamayan işletmelerin rekabet gücünü korumasının giderek zorlaştığına dikkat çekti.

Akıllı KOBİ Adana 
Dijital Dönüşüm 
Konferansı, Adana 
Sanayi Odası, Adana 
Ticaret Odası, Adana 
Ticaret Borsası, 
Ceyhan Ticaret 
Odası, Ceyhan 
Ticaret Borsası, 
Kozan Ticaret 
Odası ve Kozan 
Ticaret Borsası ev 
sahipliğinde Adana 
Sanayi Kampüsü’nde 
gerçekleştirildi.
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Ancak bu yatırımlar belirli bir bütçe 
ve sermaye gerektiriyor. Bu noktada, 
sermaye yatırımları yerine “as a service” 
(hizmet olarak kullanım) modellerine 
yönelmek, işletmelere finansal  
esneklik sağlayabilir.”

SERTCAN: DİJİTALLEŞMEK 
İŞLETMELERE ZAMAN VE 
MALİYET TASARRUFU SAĞLAR 
Logo Yazılım Genel Müdürü Akın 
Sertcan ise ülkemizin yanı sıra Almanya, 
Hindistan ve Romanya’da 1.600 kişilik 
bir ekip ve 1.000’den fazla iş ortağı 
ile 200 binden fazla müşterinin dijital 
dönüşüm yolculuğuna eşlik ettiklerini 
söyledi. Türkiye’deki tüm sanayi 
kuruluşları arasında AR-GE yapan 
şirketler sıralamasında 16. sırada yer 
aldıklarını anımsatan Sertcan, geçen yıl 
AR-GE’ye yaklaşık 1 milyar TL yatırım 
ayırdıklarını açıkladı. 
Dijitalleşmenin işletmelere zaman ve 

Dündar, dijital dönüşüm sürecinde 
KOBİ’ler için de önerilerde bulunarak; 
dijital okuryazarlık ve becerilerin 
geliştirilmesinin, yönetici ve 
çalışanların dijital yetkinliklerinin 
artırılmasının, sürekli öğrenme 
kültürünün benimsenmesinin, stratejik 
planlama yapılmasının ve doğru 
teknoloji tedarikçileri ile çalışılmasının, 
veri odaklı karar mekanizmalarının 
geliştirilmesinin dijital dönüşüm 
sürecinin sürdürülebilirlik ve enerji 
verimliliği ile entegre edilmesinin artık 
çok önem arz ettiğini anlattı. 

ORUÇ: KÜRESEL ÖLÇEKTE VERİ 
MERKEZİ YATIRIMLARI ARTIYOR
Turkcell Kurumsal Satış Direktörü 
Mehmet İlker Oruç, yapay zekânın 
giderek daha fazla konuşulduğu ve 
verinin her zamankinden daha önemli 
hâle geldiği bir dönem yaşandığını 
bildirdi. Verinin ve bu veriyi işleyen 
yapay zekânın entegrasyonunun hızla 
geliştiğine dikkat çeken Oruç, 2024 
yılı itibarıyla dünya genelinde veri 
merkezi yatırımlarının 460 milyar dolara 
ulaştığını ve bunun yaklaşık 200 milyar 
dolarının Amazon, Azure ve Google 
gibi üç büyük teknoloji devi tarafından 
yapıldığını anımsattı. 
Mehmet İlker Oruç, şunları kaydetti: 
“Global verilere bakıldığında 
şirketlerin büyüme hızına kıyasla dijital 
yatırımların 3 kat daha hızlı büyüdüğünü 
görüyoruz. 2024 yılında 3 trilyon doları 
bulan dijital yatırımlar, şirketlerin bu 
alana odaklanmasının ne kadar kritik 
olduğunu gösteriyor. Eğer bir şirket 2024 
veya 2025 yılında yüzde 10 büyümeyi 
hedefliyorsa, dijital yatırımlarının yüzde 
30-40 seviyelerinde artması gerekiyor. 

maliyet tasarrufu sağladığına dikkat 
çeken Sertcan, iş süreçlerini optimize 
ederek, 10 birim sürede yapılan işleri 
5 birim sürede gerçekleştirmenin 
bugün mümkün olduğunu, bu nedenle 
KOBİ’lerin dijitalleşme sürecine bir 
an önce başlamalarının büyük önem 
taşıdığına dikkat çekti. 

SÜLLÜ: KOBİ’LERE DİJİTALLEŞME 
YOLCULUKLARINDA FIRSATLAR 
SUNUYORUZ
Hepsiburada Kıdemli Pazaryeri 
Eğitim ve Partner Geliştirme Müdürü 
Sinem Süllü, e-ticaret sektörünün 
özellikle pandemi sonrası toplam 
perakende içindeki payını giderek 
artırdığını, Hepsiburada olarak 
ticareti dijitalleştirme misyonları 
doğrultusunda KOBİ’lere dijitalleşme 
yolculuklarında çeşitli fırsatlar sunarak 
iş birlikleri yaptıklarını kaydetti. 
Hepsiburada platformunda saniyede 
4 adet sipariş akışı gerçekleştiğini 
ve toplamda 12 milyon aktif müşteri 
bulunduğunu anımsatan Sinem Süllü, 
“Bu ekosistem içerisinde her KOBİ, 
hangi sektörde olursa olsun kendine bir 
yer edinebiliyor. Üreticiler, markalarını 
tescil ettirerek veya yöresel ürünlerini 
satarak e-ticaretin avantajlarından 
faydalanabiliyor.” dedi. 

TUFAN: SİBER GÜVENLİĞE 
BÜYÜK ÖNEM VERİYORUZ
Ödeme sistemlerinin özellikle 
dijitalleşme ve e-ticaretin hızla geliştiği 
günümüzde kilit bir rolü olduğunu, 
ayrıca ödeme sistemlerinin hızlı ve 
güvenilir olmasının büyük bir önem 
taşıdığını kaydeden Paycell Genel 
Müdür Yardımcısı Aysa Öztaşkın Tufan, 

KOBİ’ler için E-Ticaret ve İş Süreçlerinin Dijitalleşmesi Paneli’nde Logo Yazılım Genel 
Müdürü Akın Sertcan ile Hepsiburada Kıdemli Pazaryeri Eğitim ve Partner Geliştirme Müdürü 
Sinem Süllü değerlendirmelerde bulundu
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doğru altyapıların kurulması, doğru iş 
ortaklarının seçilmesi ve doğru dijital 
süreçlerin tasarlanması büyük önem 
taşıyor. Dijitalleşme ve teknolojiyi 
etkin kullanabilmek için uzmanlık 
ihtiyacı da kaçınılmaz. Sonuç olarak, 
KOBİ'lerin dijital dönüşüm süreçlerinde 
karşılaştıkları en büyük zorluklar 
arasında doğru altyapı seçiminden, 
maliyet yönetimine, uzmanlık 
ihtiyacından dijital süreçlerin etkin bir 
şekilde uygulanmasına kadar birçok 
başlık yer alıyor. Bu zorlukları aşabilmek 
için doğru stratejiler ve iş ortaklarıyla 
çalışmak oldukça önemli”
TOBB ETÜ Yapay Zekâ Mühendisliği 
Bölüm Başkanı Prof. Dr. Ahmet 
Murat Özbayoğlu da “İşletmeler için 
Yapay Zekâ Uygulamaları” konulu 
konuşmasında, veri analizi, otomasyon 
ve müşteri deneyimi gibi alanlarda 
yapay zekânın sunduğu fırsatları anlattı. 
 
YEREL TECRÜBE PANELİ'NDE 
DİJİTAL DÖNÜŞÜM VE BÜYÜME 
STRATEJİLERİ KONUŞULDU
Yerel Tecrübe Paneli’nde Temsa Değer 
Yönetimi Müdürü Hakan Hasançebi, 
Beta Enerji Dijital Dönüşüm ve Veri 
Anatiliği Direktörü Hayrettin Erol 
Adana Sanayi Odası Genel Sekreteri 
Veli Oğuz değerlendirmelerde bulundu. 
Temsa Skoda Sabancı Ulaşım Araçları 
A.Ş. Değer Yönetimi Müdürü Hakan 
Hasançebi, 2024 itibarıyla Fransa'ya 
6.000 araç sattıklarını, Amerika'da 
yüzde 49, Avrupa'da yüzde 32, Batı 
Avrupa'da ise yüzde 54 büyüme 
sağladıklarını belirtti. Hayrettin Erol, 
ayrıca dijital stratejilerle tüm üretim 

dijital ödeme çözümleri sunduklarını, 
kurumsal firmalar için güvenli, hızlı 
ve uygun maliyetli ödeme altyapıları 
sağladıklarını anlattı. Tufan, “Şu an, 
50.000'den fazla üye iş yerine hizmet 
veriyoruz. Amacımız, firmaların ödeme 
yaparken ve alırken avantajlı olmalarını 
sağlamak.” dedi.  
Tufan, sanal POS başvurusunun 
ardından kurulumu 4 dakikada 
sağlayabildiklerini ve özellikle siber 
güvenliğe de büyük önem verdiklerini 
sözlerine ekledi. 

BÜYÜKYILMAZ: DİJİTAL 
DÖNÜŞÜMDE DOĞRU ALTYAPI VE 
İŞ ORTAKLARI ÇOK ÖNEMLİ
Eclit Satış Genel Müdür Yardımcısı 
Ersin Büyükyılmaz, hem büyük ölçekli 
firmalar hem de KOBİ'ler için dijital 
hizmetler üretmeye çalıştıklarını, 
KOBİ segmentinin ihtiyaçlarını ve 
karşılaştıkları zorlukları analiz ederek, 
bu doğrultuda ürünler geliştirdiklerini 
bildirdi. Dijitalleşmenin artık her firma 
için önemli bir konu hâline geldiğini 
ifade eden Büyükyılmaz, şunları 
kaydetti: “Artık KOBİ'ler, dijitalleşme 
ile ilgili ‘yapmalı mıyız?’ sorusundan 
çok, ‘nasıl yapmalıyız?’ sorusuna 
odaklanıyor. Geçtiğimiz yıllarda bu 
noktada değildik, ancak şu an firmalar 
dijitalleşmeyi nasıl hayata geçirecekleri 
üzerine daha fazla düşünmeye 
başladılar. Verimliliği artırmak, 
stabil bir ürün bandı oluşturmak ve 
fayda-maliyet açısından en optimum 
sonuçları elde etmek adına birçok 
dijital uygulama üretilmiş durumda. 
Ancak burada karşılaşılan en büyük 
zorluk, dijitalleşme sürecinin doğru 
bir şekilde nasıl yapılacağına dair 
sorularla ilgili. Bir firmada manuel 
olarak yürütülen bir süreç dijital bir 
çözüme aktarılabilir, ancak bazen bu 
geçişin getirdiği fayda beklentilerle 
örtüşmeyebilir. Bu durumda, değişiklik 
anlamlı olmayabilir ve istenilen 
verimi sağlayamayabilir. Dolayısıyla, 

sürecini takip ettiklerini ve yapay zekâ 
kullandıklarını ifade etti.
Beta Enerji ve Teknoloji A.Ş. Dijital 
Dönüşüm Direktörü Hayrettin Erol, 
dijitalleşme süreçlerine 2014'te e-Fatura 
ve e-Defter ile başladıklarını, 2017'de 
ERP yazılımını devreye alarak tüm 
iş süreçlerini dijitalleştirdiklerini 
söyledi. 2024'te Türk Akreditasyon 
Kurumu'nun (TURKAK) destek 
programına katıldıklarını ve başarılı bir 
denetim süreci geçirdiklerini belirtti. 
Erol, Adana Hacı Sabancı Organize 
Sanayi Bölgesi'nde yeni yatırımlarıyla 
birlikte 178.000 metrekarelik alanda, 
elektrifikasyon sektörüne yönelik 
ürünler üreten teknolojik bir şirket 
olduklarını, 650 çalışanı ve 150'den  
fazla mühendisiyle sektöre yön  
veren bir firma olarak faaliyet 
gösterdiklerini söyledi.
Adana Sanayi Odası Genel Sekreteri 
Veli Oğuz, Yenilik ve Dijital Dönüşüm 
Merkezi, Sürdürülebilirlik Merkezi, 
Enerji Verimliliği Danışmanlık Merkezi, 
Mesleki Gelişim ve Belgelendirme 
Merkezi ve Proje Geliştirme ve Dış 
Ticaret Merkezi olmak üzere beş 
ana birimle hizmet verdiklerini, bu 
birimlerin dijital ve yeşil dönüşümü 
hedefleyen entegre bir yaklaşımla 
çalıştıklarını söyledi. Adana Sanayi 
Odası Genel Sekreteri Veli Oğuz, 
sanayicilere danışmanlık hizmetleri 
sunduklarını, yenilik, dijital dönüşüm 
ve enerji verimliliği gibi alanlarda 
projeler geliştirdiklerini kaydetti. 
Ayrıca, yalın üretim felsefesini anlatan 
bir kitap bastırarak sanayicilere ilham 
verdiklerini vurguladı.

TUFAN: DİJİTAL İŞLEMLERDE, 
VERİ GÜVENLİĞİ VE ÖDEME 
SÜRECİNİN SORUNSUZ 
İŞLEMESİ İÇİN SÜREKLİ 
İYİLEŞTİRMELER 
YAPIYORUZ.

Yerel Tecrübe Paneli’nde, Temsa Değer Yönetimi Müdürü Hakan Hasançebi, Beta Enerji Dijital 
Dönüşüm ve Veri Analitiği Direktörü Hayrettin Erol, Adana Sanayi Odası Genel Sekreteri Veli Oğuz 
değerlendirmelerde bulundu.
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A dana Sanayi Odası 
(ADASO) Meclis 
Divanı ve Yönetim 

Kurulu, Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan’ın 
katılımıyla gerçekleştirilen 
AK Parti Adana 8. Olağan İl 
Kongresi’nde göreve seçilen  
İl Başkanı Tamer Dağlı ve 
Yönetim Kurulu Üyeleri’ne 
“hayırlı olsun” ziyaretinde 
bulundu. 
 
“ŞEHRİMİZİN 
KALKINMASI İÇİN İŞ 
BİRLİĞİ BÜYÜK ÖNEM 
TAŞIYOR” 
Ziyarete (ADASO) Meclis 
Başkanı İsrafil Uçurum, 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Zeki Kıvanç, Meclis Başkan 
Yardımcıları Fırat Karalı 
ve İsmail Yağmur, Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı 
Erdoğan Şire, Yönetim 
Kurulu Sayman Üyesi 
İmam Gazali Hıradağı, 
Yönetim Kurulu Üyeleri 
Hulusi Akkoç, Orhan Murat 
Avcı, Rafet Milli, Remzi 
Kar ve Genel Sekreter 
Veli Oğuz katıldı. ADASO 

heyeti, Adana’nın sanayi ve 
ekonomik gelişimi üzerine 
istişarelerde bulunarak, 
sanayicilerin beklenti ve 
taleplerini dile getirdi. 
ADASO Yönetim Kurulu 
Başkanı Zeki Kıvanç, 
26 ve 27. Dönem Adana 
Milletvekili olarak da hizmet 
eden Tamer Dağlı’ya AK 
Parti Adana İl Başkanlığı 
görevinde başarılar diledi. 
Bir kentin ekonomik 
kalkınmasının ve toplumsal 
refahının siyasi parti ve 
iş dünyası temsilcilerinin 
ortak vizyon ve iş birliği 
içinde hareket etmesiyle 
mümkün olduğunu 

vurgulayan Başkan Zeki 
Kıvanç, “Adana’nın sanayi 
potansiyelini daha da 
güçlendirmek, üretimi 
artırmak ve ekonomik 
büyümeye katkı sağlamak 
adına tüm paydaşlarla 
yakın temas hâlinde olmaya 
devam edeceğiz. Şehrimizin 
kalkınması için yerel 
yönetimler, kamu kurumları 
ve sanayicilerimizin iş 
birliği büyük önem taşıyor. 
Cumhurbaşkanımız Sayın 
Recep Tayyip Erdoğan’ın 
katılımıyla gerçekleştirilen 
AK Parti Adana 8. Olağan 
İl Kongresi’nde AK Parti 
Adana İl Başkanlığı'na 

seçilen Sayın Tamer 
Dağlı’nın geçmiş 
dönemlerde de Adana’nın 
sanayi, ticaret ve ekonomi 
alanındaki gelişmelerine 
önemli katkılar sunduğunu 
biliyoruz. Kendisi hem 
sanayicilerimiz hem de iş 
dünyamız için yakından 
tanınan ve tecrübeleriyle 
fark yaratan bir isimdir. 
Önceki dönemlerde yaptığı 
milletvekilliği görevlerinde 
de şehrimizin ekonomik 
kalkınmasına yönelik önemli 
çalışmalara imza atmıştır. 
Yeni görevinin hayırlı 
olmasını diliyor, şehrimizin 
kalkınmasına yönelik 
çalışmalarında başarılar 
temenni ediyorum.” dedi.

“ÜRETİMİ 
DESTEKLEMEK ADINA 
ORTAK PROJELER 
GELİŞTİRMEYE 
HAZIRIZ”
AK Parti Adana İl 
Başkanı Tamer Dağlı 
da ADASO heyetinin 
ziyaretinden duyduğu 
memnuniyeti dile getirerek, 
“Adana’nın gelişimi için 
sanayicilerimizle her zaman 
iş birliği içinde olacağız. 
Şehrimizin ekonomik 
gücünü daha ileriye 
taşımak, sanayi sektörünün 
önündeki engelleri aşmak ve 
üretimi desteklemek adına 
ortak projeler geliştirmeye 
hazırız.” ifadelerini kullandı.
Ziyaret, karşılıklı iyi 
dileklerin sunulması ve 
iş birliği mesajlarının 
verilmesinin ardından 
günün anısına çekilen hatıra 
fotoğrafı ile sona erdi.

ADASO YÖNETİMİNDEN BAŞKAN 
DAĞLI’YA “HAYIRLI OLSUN” ZİYARETİ
Adana Sanayi Odası’nın yöneticileri AK Parti Adana 8. Olağan İl Kongresi’nde AK Parti 
Adana İl Başkanı seçilen Tamer Dağlı’yı ziyaret ederek, “Hayırlı olsun” temennisinde 
bulundu. ADASO Başkanı Zeki Kıvanç, 26. ve 27. Dönem Adana milletvekilliği yapan Tamer 
Dağlı’nın Adana’nın sanayi, ticaret ve ekonomi alanında gelişmesi için önemli katkılar 
yaptığını belirterek, yeni görevinde başarılar diledi.
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İŞKAD, TÜRK İŞ 
DÜNYASINI ADANA’DA 
BULUŞTURDU
Ekonomik ve Sosyal Yönüyle İş Dünyasında Kadın 
panelinde, kadınların iş dünyasındaki rolü, istihdamın 
artırılması ve girişimciliğin desteklenmesi konuları ele 
alındı. Panelde, toplumsal cinsiyet eşitliğinin sürdürülebilir 
kalkınma için kritik olduğu vurgulanırken, kadın istihdamını 
artırmaya yönelik projeler ve öneriler paylaşıldı.

A dana İş Kadınları Derneği 
(İŞKAD) koordinasyonuyla 
Adana Sanayi Odası (ADASO) 

ev sahipliğinde düzenlenen "Ekonomik 
ve Sosyal Yönüyle İş Dünyasında Kadın" 
paneli geniş bir katılımla gerçekleştirildi. 
İş dünyasında kadınların rolü, fırsatlar 
ve karşılaşılan zorlukların ele alındığı 
panelde, kadın istihdamının artırılması 
ve girişimciliğin desteklenmesi konuları 
ön plana çıktı.
Türk iş dünyasını bir araya getiren 
ve ADASO Sakıp Sabancı Toplantı 
Salonu’nda gerçekleştirilen panele 
ADASO Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Erdoğan Şire, Türk 
İş Dünyası Konfederasyonu 
(TÜRKONFED) Yönetim Kurulu 

Başkanı Süleyman Sönmez, İŞKAD 
Yönetim Kurulu Başkanı Süheyla 
Gergin, Mersin Girişimci İş Kadınları 
Derneği (GİŞKAD) Yönetim Kurulu 
Başkanı Mürvet Beydağı, Hatay 
Kadın Girişimciler Derneği (KAGİD) 
Yönetim Kurulu Başkanı Çiğdem 
Kıral, TÜRKONFED Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı ve İş Dünyasında 
Kadın Başkanı Prof. Dr. Yasemin Açık, 
TÜRKONFED Yönetim Kurulu Üyesi 
Hüseyin Kış, Çukurova Sanayi ve İş 
Dünyası Federasyonu (ÇUKUROVA 
SİFED) Yönetim Kurulu Başkanı 
Berman Mantı, Adana Sanayi Odası 
Genel Sekreteri Veli Oğuz, çok sayıda 
sivil toplum örgütü temsilcisi ve  
iş insanı katıldı.
 
GERGİN: CAM TAVANLARI 
KIRMANIN ZAMANI GELDİ
Panelin açılış konuşmasını 
gerçekleştiren İŞKAD Yönetim Kurulu 
Başkanı Süheyla Gergin, kadınların 
Türkiye’nin sosyoekonomik yapısında 
her zaman önemli bir rol üstlendiğini 
vurguladı. Kadınların işgücüne katılım 
oranlarının artırılması gerektiğine 
dikkat çeken Süheyla Gergin, "Kadınlar 
tarlada, sanayide, sağlıkta ve sporda hep 
var olmuştur. Kadınların ekonomide, 
siyasette ve sosyal hayatta daha fazla 
yer almasının en büyük güvencesi, adil, 
kapsayıcı ve şeffaf yönetimlerdir. Bugün, 
cam tavanları kırmanın zamanının 
geldiğini ve hatta geçtiğini bir kez 
daha vurgulamak istiyorum. Mustafa 
Kemal Atatürk’ün işaret ettiği muasır 
medeniyetler seviyesine ulaşılmasının 
yegâne unsurunun kadınlar olacağını 

İŞKAD Yönetim Kurulu Başkanı 
Süheyla Gergin
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Sönmez, bu potansiyelin yeşil dönüşüm 
ve sürdürülebilir kalkınma adımlarıyla 
tam anlamıyla gerçekleşebileceğini 
belirtti. TÜRKONFED’in 20. yılında, 
31 federasyon, 371 üye dernek ve 100 
binden fazla şirketle Türk iş dünyasını 
temsil ettiğini dile getiren Sönmez, iş 
dünyasında kadınların güçlenmesine 
odaklanan projeler ürettiklerini 
ve Adana İŞKAD gibi derneklerin 
toplumsal eşitlik ve kalkınma alanındaki 
kritik rollerine dikkat çekti.
 
MANTI: KADINLARIN EKONOMİK 
GÜCÜ, TOPLUMUN GÜCÜDÜR
Çukurova SİFED Yönetim Kurulu 
Başkanı Berman Mantı ise, ekonomik 
bağımsızlığın kadınlar için büyük 
önem taşıdığına dikkat çekerek güçlü 
kadınların güçlü toplumlar yaratacağını 
söyledi. Mantı, konuşmasında kadın 
girişimciliğini teşvik eden işletmelere 
vergi avantajı sağlanması ve e-ticarette 
kadın girişimcilerin rekabet gücünün 
artırılması gerektiğini belirtti. Başkan 
Mantı, yerinde istihdam modellerinin 
geliştirilerek dezavantajlı ve mazereti 
olan kadın iş gücünün de ekonomiye 
kazandırılmasının ülke ekonomisi için 
büyük bir kazanç olacağını vurguladı.

haykırmak istiyorum. Kadın; bilinci, 
aklı, toparlayıcı ve yönlendirici gücü 
nedeniyle ekonomiye ve sosyal yaşama, 
siyasete, insan ve hak ve özgürlüklerine 
doğrudan ve dolaylı katkı sunmak için 
her alanda var olmalıdır.” diye konuştu.
 
OĞUZ: 500 KADINA MESLEKİ 
EĞİTİM VERİLDİ
Adana Sanayi Odası Genel Sekreteri 
Veli Oğuz ise konuşmasında, kadınların 
ekonomik ve sosyal hayata katılımının 
sadece bir eşitlik meselesi değil, aynı 
zamanda kalkınma ve refah meselesi 
olduğunun altını çizdi. Kadınların iş 
dünyasında daha fazla yer almasını 
desteklemek adına çeşitli projeler 
yürüttüklerini belirten Veli Oğuz, 
Sanayide Kadın Eli Projesi kapsamında 
temel hijyen ve entegre kalite yönetim 
eğitimi alan 24 kadının istihdama 
kazandırıldığını ifade etti. Oğuz, ayrıca 
2022 yılından bu yana 500 kadına hazır 
giyim, CNC, kaynakçılık, ayakkabı 
ve tekstil alanında mesleki eğitimler 
verildiğini belirtti.

SÖNMEZ: SÜRDÜRÜLEBİLİR 
KALKINMA CİNSİYET EŞİTLİĞİ 
İLE MÜMKÜN OLACAK
TÜRKONFED Yönetim Kurulu Başkanı 
Süleyman Sönmez, sürdürülebilir 
kalkınmanın toplumsal cinsiyet eşitliği 
ile mümkün olacağına ve kadınların 
iş gücüne katılımının artırılmasının 
kalkınmanın en önemli itici gücü 
olduğuna inandığını ifade etti. 2024 
Küresel Cinsiyet Eşitsizliği Raporu’na 
göre Türkiye’nin 127. sırada yer aldığını 
belirten Sönmez, kadınların iş gücünde 
daha fazla yer alması gerektiğini 
vurguladı. Adana'nın sanayi ve tarım 
alanındaki potansiyeline değinen 

PROF. DR. AÇIK: KADIN 
GÜÇLENİRSE TOPLUM GÜÇLENİR
TÜRKONFED Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı ve İş Dünyasında 
Kadın Başkanı Prof. Dr. Yasemin 
Açık, kadınların karar alma 
mekanizmalarındaki temsiliyetinin 
artırılmasının sürdürülebilir kalkınma 
için kritik öneme sahip olduğunu 
belirtti. TÜRKONFED olarak kadın 
girişimciliğini desteklemek adına 
çeşitli projeler yürüttüklerini ifade 
eden Açık, “Girişimde Kadın Gücü” 
projesiyle 8 binden fazla kadına 
ulaştıklarını vurguladı. Kadınların 

önündeki engellerin kaldırılmasını 
toplumsal dönüşümün bir gereği olarak 
değerlendiren Açık, yeşil, dijital ve 
toplumsal dönüşümün iş dünyasının 
geleceğini şekillendirdiğini söyledi. 
İşletmelerde, anneler için emzirme 
odalarının oluşturulması ve kadın 
girişimciliğinin desteklenmesi için 
çalışmalar yürüttüklerini belirten Açık, 
18-19 Şubat’ta İzmir’de düzenlenecek 
Kadın ve İktisat Kongresi’ne katılım  
çağrısında bulundu.
 
İŞ DÜNYASINDA KADIN 
DERNEKLERİNİN BAŞKANLARI 
PANELDE KONUŞTU
Açılış konuşmalarının ardından 
"Ekonomik ve Sosyal Yönüyle İş 
Dünyasında Kadın" konulu panele 
geçildi. Moderatörlüğünü GİŞKAD 
Yüksek İstişare Kurulu Üyesi Ayferi 
Tuğcu’nun üstlendiği panelde, İŞKAD 
Yönetim Kurulu Başkanı Süheyla 
Gergin, Mersin GİŞKAD Yönetim 
Kurulu Başkanı Mürvet Beydağı ve 
Hatay KAGİD Yönetim Kurulu Başkanı 
Çiğdem Kıral konuşmacı olarak yer aldı 
ve toplumsal kalkınmanın hızlanması 
için kadınların iş dünyasında daha fazla 
yer almasına ilişkin mesajlar verdi.
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A dana Sanayi 
Odası (ADASO), 
TOBB Adana 

Kadın Girişimciler Kurulu 
ve Yönetim Kurulunda 
Kadın Derneği (YKKD) 
iş birliğinde “Yönetim 
Kurulunda Kadın Derneği 
Adana Buluşması” 
gerçekleştirildi.
Sakıp Sabancı Toplantı 
Salonu’nda düzenlenen 
etkinliğe ADASO Meclis 
Başkanı İsrafil Uçurum, 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Zeki Kıvanç, Adana Ticaret 
Odası, Adana Ticaret 
Borsası yöneticileri, YKKD 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Hande Yaşargil, Eş Başkanı 
Ayşe Burçak Güven, 
Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) Adana 
Kadın Girişimciler Kurulu 
Başkanı Rana Dal, Yönetim 
Kurulunda Kadın Derneği 
mentörleri ve yönetim 
kurulu üyeleri, sivil toplum 
örgütleri ile çok sayıda iş 
dünyası temsilcisi katıldı.

“KADIN TEMSİLİ 
BİR TERCİH DEĞİL, 
AYNI ZAMANDA BİR 
ZORUNLULUKTUR”
Toplantının açılışında 
konuşan ADASO 
Başkanı Zeki Kıvanç, 
kadının iş dünyasındaki 
varlığı ve karar alma 
mekanizmalarındaki 
etkisinin sadece 
kurumların ekonomik 
performansını değil, 
aynı zamanda toplumsal 
kalkınmayı ve geleceği 
de şekillendiren bir unsur 
hâline geldiğini belirtti. 
Kıvanç, “Üniversitelerden 
şirketlere, sanayiden 
girişimciliğe kadar her 
alanda kadınların daha 
fazla yer alması; çeşitlilik, 
yenilikçilik ve kapsayıcılık 
sağlayarak kalkınmanın 
temel taşlarından biri 
olmaktadır. Yönetim 
kurullarında kadın temsili 
bu nedenle yalnızca bir 
tercih değil zorunluluktur. 
Hep birlikte hareket 

ederek, el ele vererek 
kadınların iş dünyasındaki 
yerini hak ettiği noktaya 
taşıyacağımıza yürekten 
inanıyorum.” dedi. 
 
“YÖNETİM 
KURULLARINDA KADIN 
ORANI ÇOK DÜŞÜK”
YKKD Eş Başkanı 
Ayşe Burçak Güven, 
derneğin varlık sebebini 
ve iş dünyasındaki kadın 
temsilinin önemini verilerle 
açıkladı. Güven, "Dünyadaki 
toplam iş gücünde her 61 
erkeğe karşılık 39 kadın 
var. Kariyer piramidinde 

yükseldikçe bu oran hızla 
düşüyor." diye konuştu.
Yönetim kurullarındaki 
kadın temsil oranının 
düşüklüğüne dikkat çeken 
Güven, “13 yıl önce yola 
çıktığımızda  bu oran yüzde 
10'lardaydı. Bizimle aynı 
oranda olan birçok ülke, 
kota uygulamaları ve teşvik 
eden yasal düzenlemeler 
sayesinde yüzde 30-40'lara 
ulaştı. Biz, yüzde 17,9'lara 
gelebildik.” dedi. 
YKKD Başkanı Hande 
Yaşargil, mentörlük ve 
bağımsız yönetim kurulu 
üyeliği sertifika programı 
yürüttüklerini, TOBB 
Adana Kadın Girişimciler 
Kurulu Başkanı Rana 
Dal ise karar alma 
mekanizmalarında daha çok 
yer almalarını sağlamayı 
amaçladıklarını dile getirdi. 

ADASO, TOBB VE YKKD'DEN KADIN 
GİRİŞİMCİLERE TAM DESTEK
Kadın liderlerin iş dünyasındaki varlığı ve karar alma mekanizmalarındaki 
etkisinin artırılması amacıyla düzenlenen Yönetim Kurulunda Kadın 
Derneği Adana Buluşması'nda, kadınların yönetime katılımının önemi 
vurgulandı, liderlik becerileri ve eşitlikçi bir iş dünyası konuları ele alındı.
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A dana Sanayi 
Odası (ADASO) 
ev sahipliğinde, 

Çalışma ve Sosyal Güvenlik 
Bakanlığı Rehberlik ve 
Teftiş Başkanlığı tarafından 
"İş Teftiş Faaliyetleri 
Hakkında Farkındalık 
Artırmaya Yönelik 
Bilgilendirme Toplantısı" 
düzenlendi. İş dünyasından 
birçok temsilcinin katıldığı 
toplantıda, çalışma 
hayatının güvenli ve sağlıklı 
koşullarda sürdürülebilmesi 
için önemli bilgiler 
paylaşıldı.

“GÜVENLİ VE SAĞLIKLI 
BİR ORTAM ÇALIŞMA 
HAYATININ TEMEL 
UNSURU”
Toplantının açılış 
konuşmasını yapan 
ADASO Yönetim Kurulu 
Başkanı Zeki Kıvanç, 
çalışma hayatının güvenli 
ve sağlıklı koşullarda 
sürdürülebilmesinin 
önemine dikkat çekti. 
Başkan Zeki Kıvanç, 
“Çalışanlarımızın güvenli 
ve sağlıklı bir ortamda 
çalışmasını sağlamak, 
çalışma hayatının en temel 
unsurlarından biridir. 
Bu amaca ulaşmanın 
yollarından biri, teftiş 
faaliyetlerini doğru anlamak 
ve gerekliliklerini yerine 
getirmektir. Bugünkü 
toplantı hem çalışma 
koşullarını iyileştirme hem 
de yasal düzenlemelere 
uyum sağlama yolunda 
önemli bir rehber niteliği 
taşımaktadır.
Rehberlik ve Teftiş 
Başkanlığı'nın son 
dönemdeki yol gösterici 

yaklaşımı, iş dünyamız 
için oldukça değerli 

bir motivasyon 
kaynağıdır. Bu 

denetimlerin, konularında 
uzman kişilerden alınan 
bir danışmanlık hizmeti 
olarak görülmesi gerektiğine 
inanıyoruz. Çalışan 
güvenliğinin sadece bir 
yasal zorunluluk değil, aynı 
zamanda işletmelerimizin 
sürdürülebilirliği ve başarısı 
için vazgeçilmez bir şart 
olduğunun altını çizmek 
isterim.” diye konuştu. 
 
“AMACIMIZ, 
REHBERLİK EDEREK 
EKSİKLİKLERİN 
GİDERİLMESİDİR”
Rehberlik ve Teftiş Başkanı 
Bekir Aktürk, Adana’nın 
dört organize sanayi bölgesi, 
yedi sanayi sitesi ve yeni 
yatırımlarıyla Türkiye 

ekonomisine büyük katkı 
sağladığını belirtti. Bekir 
Aktürk, “Çalışma ve Sosyal 
Güvenlik Bakanlığı olarak, 
işçi-işveren ilişkilerini 
düzenlemek ve çalışma 
hayatını daha güvenli ve 
sağlıklı hâle getirmek için 
yoğun bir mesai harcıyoruz. 
Denetimlerimizde öncelikli 
olarak çalışma süreleri, 
iş sağlığı ve güvenliği, 
kadın, çocuk ve engelli 
istihdamı gibi temel 
konulara odaklanıyoruz. 
Denetimlerimiz iki ana 
başlıkta yürütülmektedir. 
Programlı denetimler, 
iş kazaları ve meslek 
hastalıklarına dair geçmiş 
veriler ışığında risk odaklı 
olarak planlanırken; 
şikâyet ve taleplere dayalı 
denetimlerle bireysel 
sorunlara çözüm üretmeye 
çalışıyoruz. Amacımız 
yalnızca eksikleri tespit 
edip cezalandırmak 
değil, rehberlik ederek bu 
eksikliklerin giderilmesine 
katkı sağlamaktır. Çünkü 
işçi, işveren ve devlet 
bir bütündür ve bu 
mekanizmanın uyum içinde 
çalışması, iş yerlerinde 
düzen ve verimliliğin 
temelini oluşturur.” dedi.  
Etkinlikte, Rehberlik 
ve Teftiş Başkanlığı İş 
Başmüfettişi Veysel Başer 
tarafından iş sağlığı ve 
güvenliği (İSG) teftişlerine, 
İş Başmüfettişi Musa 
Gezer tarafından ise işin 
yürütümü teftişlerine ilişkin 
bilgilendirme sunumları 
yapıldı. Programa, Adana 
Vali Yardımcısı Abdullah 
Şahin, Adana Ticaret 
Odası, Adana Ticaret 
Borsası ve ilgili kurumların 
yöneticileri katıldı.

İŞ TEFTİŞLERİNDE REHBERLİK ÖN PLANDA
ADASO'nun ev sahipliğinde Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığı tarafından düzenlenen toplantıda, 
iş teftiş faaliyetleri hakkında iş dünyası temsilcileri bilgilendirildi. Toplantıda, güvenli ve sağlıklı 
çalışma ortamının önemi vurgulanarak, iş sağlığı ve güvenliği ile iş yürütümü teftişlerine odaklanıldı.

Rehberlik ve Teftiş Başkanı 
Bekir Aktürk
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Doğu Akdeniz Bölgesel Kariyer Fuarı'nda düzenlenen "İş 
Dünyası Nasıl Bir Mezun Bekliyor?" panelinde, ADASO, 
ATB ve ATO’nun başkanları iş dünyasının gençlerden 
beklentileri ve kariyer planlaması üzerine önemli tavsiyeler 
verdi. Panelde, değişime açık olmak, dijital beceriler 
geliştirmek, yabancı dil öğrenmek ve sosyal becerileri 
artırmak gibi konular vurgulandı.

Çukurova Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Hamit 
Emrah Beriş, Doğu Akdeniz Bölgesel Kariyer 
Fuarı’na desteklerinden dolayı ADASO 
Başkanı Zeki Kıvanç’a teşekkür plaketi sundu.

yapan Başkan Zeki Kıvanç, teknolojinin 
gelişiminin, bilimsel buluşların ve dijital 
dönüşümün iş dünyasından sosyal 
yaşama kadar her alanı etkilediğini 
belirtti. Başkan Zeki Kıvanç, “Bugün 
sahip olduğumuz bilgiler, yarın 
karşılaşacağımız fırsatlar veya sorunlar 
karşısında yetersiz kalabilir. Bu 
nedenle, başarılı olmanın yolu sadece 
mevcut bilgileri edinmek değil, sürekli 
öğrenmek, değişime açık olmak ve 
yeniliği kucaklamaktan geçiyor.” dedi.

C umhurbaşkanlığı İnsan 
Kaynakları Ofisi’nin 
koordinasyonunda, Çukurova 

Üniversitesi’nin ev sahipliğinde 
gerçekleştirilen Doğu Akdeniz Bölgesel 
Kariyer Fuarı, iş dünyasının önde gelen 
isimlerini öğrencilerle buluşturdu. Fuar 
kapsamında düzenlenen “İş Dünyası 
Nasıl Bir Mezun Bekliyor? paneli  
büyük ilgi gördü.
Panele Adana Sanayi Odası (ADASO) 
Yönetim Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, 
Adana Ticaret Borsası (ATB) Yönetim 
Kurulu Başkanı Şahin Bilgiç ve Adana 
Ticaret Odası (ATO) Yönetim Kurulu 
Başkanı Yücel Bayram konuşmacı 
olarak katıldı. İş dünyasının beklentileri, 
gençlerin kariyer planlaması ve istihdam 
süreçleri hakkında önemli bilgilerin 
paylaşıldığı panelde, sanayi ve ticaret 
sektörünün nitelikli iş gücüne duyduğu 
ihtiyaç vurgulandı.
 
KIVANÇ: DEĞİŞİME AÇIK OLUN, 
YENİLİĞİ KUCAKLAYIN
Çukurova Üniversitesi Kongre 
Merkezi’nde gerçekleştirilen ve 
moderatörlüğünü Prof. Dr. Azmi 
Yalçın’ın yaptığı panelde iş dünyasının 
nasıl bir mezun beklediği açık bir dil 
ile anlatıldı. Üniversite öğrencilerinin 
yoğun katılım gösterdiği panelde ilk 
sözü ADASO Yönetim Kurulu Başkanı 
Zeki Kıvanç aldı. 
Dünyadaki hızlı değişime dikkat çekerek 
bireylerin ve iş dünyasının bu dönüşüme 
ayak uydurmasının önemine vurgu 

BAŞKANLAR, GENÇLERİN 
KARİYER PLANLAMASINDA 
YENİ UFUKLAR AÇTI

Öğrenmenin sadece teoride kalmaması 
gerektiğini vurgulayan Başkan Kıvanç, 
gençlere yönelik şu mesajları verdi: 
"Okulda öğrendiğiniz her bilgi size bir 
temel sunar; ancak önemli olan bu 
temelin üzerine inşa edeceklerinizdir. 
Bilginizi pratiğe dökmeyi öğrenin, soru 
sorun, araştırın ve yaratıcı çözümler 
üretin. Teknoloji ve inovasyon 
gücünüzle en karmaşık sorunlara 
bile çözüm bulabilirsiniz. Değişimden 
korkmayın, aksine onu bir fırsat 
olarak görün. Bugünün dünyasında 
fark yaratan bireyler, değişime ayak 
uydurabilenler, hatta  
onu yönlendirebilenlerdir."
Gençleri büyük düşünmeye ve hata 
yapmaktan korkmamaya teşvik eden 
Başkan Zeki Kıvanç, başarısızlıkların 
bile birer öğrenme fırsatı olduğunu 
söyledi. Kıvanç, “Gelecek, bugün 
attığınız adımlarda ve ortaya 
koyacağınız çalışmalarda gizlidir. 
Bilginin peşinde koşan, onu üreten ve 
uygulayabilen bireyler olun.” dedi. 
 
BİLGİÇ: TARIM VE GIDA SEKTÖRÜ 
DİJİTAL DÖNÜŞÜMLE YENİDEN 
ŞEKİLLENİYOR
ATB Yönetim Kurulu Başkanı Şahin 
Bilgiç ise tarım ve gıda sektörünün 
hızla değiştiğine dikkat çekerek, 
dijitalleşmenin ve teknolojik dönüşümün 
artık kaçınılmaz olduğunu vurguladı. 
Şahin Bilgiç, tarımın artık geleneksel 
yöntemlerle sınırlı kalmadığını 
belirterek, “Dronlar, yapay zekâ destekli 
sulama sistemleri, iklim sensörleri ve 
dijital çiftlik yönetim sistemleri gibi 
teknolojiler sektörün yeni normali 
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öğrenmeye açık bireyler olmak sizi her 
zaman bir adım öne taşıyacaktır.”
Bilgiç, gençlerin ve sektör 
profesyonellerinin bu değişime ayak 
uydurması gerektiğini belirterek 
sürdürülebilir projelerin tarımın 
geleceğini şekillendireceğini söyledi. 
 
BAYRAM: YABANCI DİL ÖĞRENİN, 
E-TİCARETTE KENDİNİZİ 
GELİŞTİRİN
ATO Yönetim Kurulu Başkanı Yücel 
Bayram da konuşmasında öğrencilere 
yönelik önemli tavsiyelerde bulundu. 
Gençlerin kendilerini geliştirmesi 
gerektiğini vurgulayan Bayram, özellikle 
yabancı dil öğrenmenin önemine dikkat 
çekti. Bayram, küreselleşen dünyada 
rekabetin giderek arttığını belirterek, 
“Herkesten bir adım önde olun. Bunu 
başarmanın yolu, kendinizi sürekli 
geliştirmekten geçiyor. Özellikle çok iyi 
derecede yabancı dil öğrenmelisiniz. 
Yabancı dil bilmek, iş dünyasında size 
büyük avantaj sağlar. Sadece İngilizce 

hâline geldi. Akıllı seracılık, dikey tarım 
ve hassas tarım uygulamaları gıda 
güvenliği açısından büyük önem taşıyor. 
Ayrıca blockchain teknolojileriyle 
izlenebilirlik sağlanırken, alternatif 
protein kaynakları da laboratuvar 
ortamında üretilerek geleceğin gıda 
ihtiyaçlarına çözüm sunuyor.” dedi.
Tarım ve gıda sektöründe başarılı 
olabilmek için dört temel konuya dikkat 
çeken Bilgiç, sektör temsilcilerine şu 
başlıklarda çağrıda bulundu: “Teknoloji 
okuryazarlığı, dijital dönüşüme 
ayak uydurabilmek için çok önemli. 
Hangi bölümden mezun olursanız 
olun, teknolojiyi anlamalısınız. Ziraat 
mühendisleri kodlama bilmeli, gıda 
mühendisleri veri analitiği konusunda 
kendini geliştirmelidir. Küresel iklim 
krizi, su kıtlığı ve biyoçeşitlilik kaybı gibi 
sorunlara çözüm üretebilen uzmanlara 
ihtiyacımız var. Yeşil enerji, karbon 
ayak izi azaltımı ve döngüsel ekonomi 
konularında bilgi sahibi olmalısınız. 
Tarım sektörü artık yazılımcılara, 
veri bilimcilere ve mühendislerle 
ortak projelere ihtiyaç duyuyor. Farklı 
alanlarla iş birliği yapabilmek büyük 
avantaj sağlayacaktır. Sürekli öğrenme 
ve adaptasyon çok önemli. Çünkü, 
bugün öğrendiğiniz bir teknoloji yarın 
geçerliliğini yitirebilir. Meraklı ve 

değil, ikinci ve hatta üçüncü bir yabancı 
dil öğrenmek, sizi diğerlerinden ayıran 
önemli bir faktör olacaktır.” dedi.
Ticarette başarılı olmanın temel 
taşlarından birinin insan ilişkileri 
olduğuna dikkat çeken Yücel 
Bayram, “Ticarette en önemli konu, 
ikili ilişkilerde başarılı olmaktır. İş 
yaparken güvenilir, açık ve etkili bir 
iletişim kurabilmek, iş bağlantılarınızı 
güçlendirir. Kendinizi bu alanda 
geliştirmek için sosyal becerilerinizi 
artırmalı, etkili iletişim kurmayı 
öğrenmelisiniz.” ifadelerini kullandı.
Teknolojinin hızla geliştiği günümüzde 
ticaretin dijitalleştiğini vurgulayan  
Bayram, gençlerin e-ticaret konusunda 
da kendilerini geliştirmelerini istedi. 
Bayram, “Ticaretin artık olmazsa 
olmazı e-ihracattır. Dijital dünyada 
var olamayan işletmeler rekabette 
geri kalıyor. Bu nedenle siz gençler, 
dijital pazarlama, e-ticaret platformları 
ve online satış stratejileri konusunda 
kendinizi geliştirmelisiniz. Dijital 
dünyayı ne kadar iyi anlarsanız, o kadar 
başarılı olursunuz.” diye konuştu. 
Son olarak, özgüvenin başarıya 
giden yolda en büyük etkenlerden 
biri olduğunu söyleyen Bayram, 
“Zamanınızı iyi değerlendirin, hiçbir 
şeyi ertelemeyin. Bugünün işini yarına 
bırakmak, sizi başarıdan uzaklaştırır. 
Hedefler belirleyin ve bu hedeflere 
ulaşmak için disiplinli bir şekilde 
çalışın. Kendinize güvenin. Bilginiz, 
yetenekleriniz ve çabanızla her şeyi 
başarabilirsiniz. Cesur olun, risk 
almaktan çekinmeyin ve hayallerinizin 
peşinden gidin.” diyerek gençleri  
motive etti.

ADASO BAŞKANI ZEKİ 
KIVANÇ: BİLGİNİZİ PRATİĞE 
DÖKMEYİ ÖĞRENİN, SORU 
SORUN, ARAŞTIRIN VE 
YARATICI ÇÖZÜMLER 
ÜRETİN. DEĞİŞİMDEN 
KORKMAYIN, AKSİNE ONU 
BİR FIRSAT OLARAK GÖRÜN. 
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Kıvanç, "Bu dönüşümün merkezinde 
karbonsuzlaşma, sürdürülebilir üretim 
ve geri dönüşüm yer alıyor. Avrupa 
Birliği'nin sınırda karbon vergisi 
mekanizması süreci başladı ve 2026 
itibarıyla mali yükümlülükler devreye 
girecek. Türkiye’nin ihracatının yüzde 
50’den fazlası Avrupa Birliği ülkelerine 
yapılıyor ve yeşil mutabakat kurallarına 
uyum sağlamak ihracatçılarımız için 
hayati önem taşıyor." dedi. 

“GERİ DÖNÜŞTÜRÜLMÜŞ 
HAMMADDELER OLMADAN 
AVRUPA’DAKİ MARKALARLA 
ÇALIŞAMIYORUZ”
Özellikle tekstil sektöründe geri 
dönüşümün önemine değinen Kıvanç, 
"Beş yıldır geri dönüştürülmüş 
hammaddeler olmadan Avrupa’daki 
markalarla çalışamıyoruz. 2035’e 
kadar ya ürünlerimizi yüzde 100 
geri dönüştürülmüş hammaddeyle 

A dana'da 13-15 Şubat 2025 
tarihleri arasında TÜYAP 
Adana Uluslararası Fuar 

ve Kongre Merkezi'nde düzenlenen 
"REWA Anatolia-Geri Dönüşüm ve 
Atık Yönetimi Fuar ve Konferansı", 
geri dönüşüm ve atık yönetimi 
sektörlerinin önde gelen temsilcilerini, 
uzmanlarını ve ilgili paydaşlarını bir 
araya getirdi. Etkinliğin açılışında, 
artan nüfusla birlikte atık miktarının da 
arttığına dikkat çekilerek, atıkların geri 
dönüştürülmesinin önemi vurgulandı.
Adana Sanayi Odası (ADASO) Yönetim 
Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, açılışta 
yaptığı konuşmada yeşil dönüşüm ve 
sürdürülebilir üretimin sanayiciler için 
artık bir zorunluluk hâline geldiğini 
söyledi. İklim değişikliği ve teknoloji 
odaklı büyük dönüşüm sürecine 
dikkat çeken Kıvanç, sanayiden enerji 
politikalarına kadar her alanda köklü 
değişimler yaşandığını ifade etti. 

üreteceğiz ya da organik hammaddeler 
kullanacağız. Aksi takdirde, Avrupa ve 
ABD pazarlarına erişimimiz zorlaşacak." 
şeklinde konuştu. 
ADASO olarak yeşil dönüşüm 
sürecine uyum sağlamak adına çeşitli 
adımlar attıklarını belirten Kıvanç, 
sanayicilere yönelik enerji verimliliği, 
karbon ve su ayak izi, yalın üretim gibi 
konularda eğitimler verdiklerini söyledi. 
Ayrıca TÜBİTAK destekli projelerle 
sanayicilerin dönüşüm süreçlerine 
katkı sunduklarını ve eğitimlerin yüzde 
90’ının devlet tarafından karşılandığını 
ifade etti. Kıvanç, fuarın döngüsel 
ekonomi, akıllı atık yönetimi ve geri 
dönüşüm stratejileri konularında en 
güncel yenilikleri tanımak için önemli 
bir fırsat sunduğunu sözlerine ekledi.
 
"MODERN GERİ DÖNÜŞÜM  
TESİSİ KURACAĞIZ"
Adana Büyükşehir Belediye Başkanı 
Zeydan Karalar da geri dönüşüm ve 
atık yönetiminin çevreye ve ekonomiye 
katkısına vurgu yaparak, Adana'nın 
bu alanda önemli bir merkez olduğunu 
söyledi. Atıkların insan sağlığı ve çevre 
üzerindeki olumsuz etkilerine dikkat 
çeken Başkan Karalar, "Artık atık 
yönetimi sadece bir tercih değil, bir 
zorunluluk. Doğaya zarar vermemek 
ve kaynaklarımızı verimli kullanmak 
için geri dönüşüm sistemlerini 
güçlendirmeliyiz. Belediyeler olarak 
bu sürecin içinde aktif bir şekilde yer 
alıyoruz. Ancak halkımızın da bu 
dönüşüme katkı sağlaması gerekiyor. 
Evsel atıkların kaynağında ayrıştırılması 
büyük önem taşıyor. Fakat bu konuda 
hâla bazı zorluklar yaşadığımızı 
görüyoruz." dedi.  

GERİ DÖNÜŞÜMDE 
FARKINDALIK ARTIYOR
Adana’da ikincisi düzenlenen REWA Anatolia - Geri 
Dönüşüm ve Atık Yönetimi Fuarı, sektör temsilcilerini bir 
araya getirerek yeşil dönüşüm, sürdürülebilir üretim ve 
atık yönetimi konularında farkındalık yarattı. Etkinlikte, 
sanayicilerin Avrupa Yeşil Mutabakatı'na uyumu, plastik 
geri dönüşüm oranlarının artırılması ve modern atık 
yönetimi sistemlerinin önemi vurgulandı.
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plastik atıkların yüzde 40’ının ambalaj, 
yüzde 12’sinin tüketim ürünleri, 
yüzde 11’inin ise giyim ve tekstilden 
oluştuğunu belirterek, plastik atıkların 
yüzde 27’sinin kontrolsüz çöp 
sahalarına gittiğini, sadece yüzde 
9’unun geri dönüştürülebildiğini, bu 
durumun ise çevresel ve ekonomik 
açıdan büyük bir kayıp yarattığını 
kaydetti. Yoldaş, "Plastik ürünlerin 
çoğu geri dönüştürülebilir. Ancak 
atık yönetiminin doğru yapılması ve 
tüketici alışkanlıklarının bu doğrultuda 
geliştirilmesi gerekiyor." dedi. 
Geri dönüşüm kültürünün gelişmesinin 
sanayiye büyük katkı sağlayacağını 
belirten Yoldaş, "Plastiğin ekonomik bir 
değer olduğunu kabul ederek, öncelikle 
kaynağında ayrıştırma ve toplama 
sistemlerini oturtmalıyız. Avrupa'da 
başarılı şekilde uygulanan sistemler, 
ülkemizde de etkin hâle getirilebilir." 
diye konuştu. 
Adana’nın geri dönüşüm sektöründe 
önemli bir merkez olduğunu belirten 

Adana'da geri dönüşüm çalışmalarının 
giderek arttığını ifade eden Karalar, bu 
alandaki denetimlerin de sıkı şekilde 
devam ettiğini belirtti.
Adana'nın zaman zaman yanlış bilgilerle 
hedef gösterildiğine dikkat çeken 
Karalar, “Adana'yı Avrupa'nın çöp 
merkezi hâline getirmeye çalışanlara 
izin vermeyiz. Geçmişte bazı kötü niyetli 
girişimler oldu ama gerekli önlemler 
alındı. Artık Adana, çevre dostu geri 
dönüşüm sistemleriyle örnek bir şehir 
olma yolunda ilerliyor.” diye konuştu. 
Karalar, Adana'nın geri dönüşüm 
sektöründe sürdürülebilir bir model 
oluşturması için çalışmaların sürdüğünü 
belirterek, "Çok modern bir geri 
dönüşüm tesisi kuracağız. Tüm süreçleri 
kontrol altında tutarak çevreye zarar 
vermeden atıkların yeniden ekonomiye 
kazandırılmasını sağlayacağız.  
Projemiz hazır, en kısa sürede hayata 
geçireceğiz." dedi.
 
“PLASTİK ATIKLARIN 
SADECE YÜZDE 9’U GERİ 
DÖNÜŞTÜRÜLÜYOR”
Feydaş Makine Yönetim Kurulu 
Başkanı Gökhan Yoldaş da plastiğin 
sürdürülebilir kullanımı ve geri 
dönüşümün önemine dikkat çekti. 
Plastiğin sağlık, gıda, otomotiv, 
ambalaj ve bilişim gibi birçok sektörde 
vazgeçilmez bir malzeme hâline 
geldiğini belirten Yoldaş, bu ürünün 
sürdürülebilirliğinin sağlanması 
gerektiğini kaydetti. OECD raporlarına 
göre plastik atıkların üçte ikisinin 
beş yıldan kısa bir kullanım ömrüne 
sahip olduğunu aktaran Yoldaş, 

Yoldaş, "Türkiye’nin en büyük geri 
dönüşüm fabrikalarına ev sahipliği 
yapan Adana, ülke ekonomisine ciddi 
katkılar sunuyor. Bu sektörün büyümesi 
ve daha verimli hâle gelmesi için kamu 
ve özel sektör iş birliği içinde olmalıdır" 
ifadelerini kullandı.
Fuarlara olan desteğin artması 
gerektiğini belirten Yoldaş, şunları 
söyledi: "Adana’da düzenlenen Geri 
Dönüşüm ve Atık Yönetimi Fuarı ile 
İstanbul’daki geri dönüşüm fuarları, 
toplumun bilinçlenmesi ve sektörün 
gelişmesi açısından büyük önem taşıyor. 
Bu tür etkinliklerin desteklenmesi, atık 
yönetimi bilincinin artırılması için kritik 
rol oynuyor. Plastiğin doğada yeri yok, 
ama hayatımızda işi çok.” 
REWA Anatolia İcra Komitesi Başkanı 
Ebru Can Güneş ise tüm katılımcılara 
teşekkür ederek "Uzun yıllardır 
atık, tüm dünyada bir sorun olarak 
algılanırken, artık hammadde olarak 
değerlendirilmesi gerektiği bilinci hızla 
yayılıyor. Ülkemiz de bu konuda büyük 
ilerleme kaydetti ve özellikle plastik 
atıkların geri dönüşümünde önemli bir 
konuma ulaştı." dedi.
Fuarda geri dönüşüm sektöründeki 
en son teknolojik gelişmelerin ve 
yeniliklerin sergilendiğini belirten 
Güneş, bu yıl özellikle dikkat çeken 
depozito sistemine ilişkin özel bir 
bilgilendirme etkinliğini programa dâhil 
ettiklerini söyledi.

ADASO Başkanı Zeki Kıvanç, REWA Anatolia-Geri Dönüşüm ve Atık Yönetimi Fuarı’na katılan 
firmaların stantlarını ziyaret ederek, yapılan çalışmalara ilişkin istişarelerde bulundu.






